
Nr 9 (32)
WRZESIEŃ

2014

ISSN 2084-8048

PEELINGI TO NASZA 
PASJA...  s 15
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W CHLUDOWIE  s 20-21

„PRZEBUDŹ SIĘ, 
JESTEŚ WOLNY…”  s 9

Ponadczasowe piękno Marylin Monroe
- rozmowa z artystką Elżbietą Krenz
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Okręgowa Stacja Kontroli Pojazdów  
(badania techniczne wszystkich typów pojazdów)

Tachografy analogowe i cyfrowe (legalizacja, serwis, pobieranie danych z karty kierowcy i tachografu). 
Dozory UDT (legalizacje-dokumentacje, konserwacje, zabudowy i naprawy: wind, żurawi (HDS-ów),   
      hakowców, bramowców, wózków widłowych). Uprawnienie wydane przez UDT na naprawy i modernizacje. 
Zakuwanie węży hydraulicznych
Myjnia TIR (busy, ciężarowe, autobusy, pojazdy specjalne oraz mycie i dezynfekcja  
      wewnętrzna pojazdów przewożących artykuły spożywcze. 
Opinie rzeczoznawcze  
      zaświadczenie Ministra Infrastruktury (przebudowy, wyceny pojazdów  
      dla Urzędu Pracy, Urzędu Celnego, ARRiM...) 
Klimatyzacja (napełnianie, odgrzybianie - wszystkie typy pojazdów)
Sprzedaż, montaż i legalizacja zbiorników LPG - wszystkie typy
Legalizacja i naprawa gaśnic 

Autopol Szosa Poznańska 29, 62-001 Golęczewo, tel. 61 8116076, 601 781930, www.legalizacje.pl  
Czynne w godzinach: poniedziałek-piątek 8-20, sobota 8-15

Dla firm i flot korzystne umowy

Pierogi wegetariańskie  
7 sztuk, okraszane cebulką
ruskie  ..................................................................................... 19,90
z kapustą i grzybami  ....................................................... 19,90
z prawdziwkiem  ...............................................................  21,00
z podgrzybkiem  .................................................................19,90
z kurkami  .............................................................................  21,00
ze szpinakiem i ricottą  .................................................... 19,90
piwne z żółtym serem  .................................................... 19,90
z mozzarellą  ........................................................................ 19,90
z łoscypkiem  ......................................................................  23,00
z serem pleśniowym  ....................................................... 19,90
z bobem  ............................................................................... 19,90
z chińskimi warzywami  .................................................. 19,90
wegańskie ze szpinakiem ...............................................19,90

Pierogi na słodko  
7 sztuk, okraszane bułką tartą
z serem  .................................................................................. 19,90
z jagodami  ........................................................................... 19,90
z truskawkami  .................................................................... 19,90
z wiśniami  ............................................................................ 19,90
z czereśniami (sezonowo)  ............................................. 19,90
z bananem  ........................................................................... 19,90
z serem ricotta i malinami  ............................................  21,00
z suszoną śliwką  ................................................................ 21,00

Triolka Pierogowa
wg rodzinnego przepisu Witoldów Iłłakowiczów ze 
Żmudzi – 3 duże pierogi  z bryndzą, a każdy  
okraszony inaczej:
- z czerwoną  papryką, czosnkiemi startym oscypkiem 
- z kwaśną śmietaną 
- z boczkiem i cebulą  ....................................................... 23,90

Miksy pierogowe
talerz Zgaduj-Zgadula (21 różnych pierogów  
            mięsnych i wegetariańskich)  .........................   46,00 
spróbuj wszystkiego! (dla 3-4 osób, 30 pierogów 
na słono, a na deser 10 na słodko + 3 sosy)  ........... 89,00 
miks mięsny (10szt.)  .......................................................  23,90
miks wegetariański (10 szt.)  ........................................  23,90 
miks słodki (10 szt.)  .........................................................  23,90
miks grzybowy (9 szt.: 3 z prawdziwkiem,  
            3 z podgrzybkiem,  3 z kurkami)  .................... 21,00
miks serowy (8 szt: 2 z łoscypkiem, 2 piwne  
             z żółtym serem, 2 z serem pleśniowym,  
             2 z mozzarellą)  ..................................................... 21,00
Trzy kolory (9 szt.: 3 szpinakowe z cielęciną,  
             3 buraczane z wołowiną,  
             3 curry z indykiem)  ............................................. 21,00

Zupy 
żurek domowy podawany w chlebie  ....................... 12,00
barszcz z kołdunami ...........................................................8,00
barszcz czysty  .......................................................................6,00
zupa dnia od  ..........................................................................9,00

Sałatka Bumerang
zaskakujące połączenie gruszki, boczku, sera feta  
          z dresingiem paprykowo-malinowym  ...........19,50

Sosy i dodatki:
sos czosnkowy  ......................................................................3,00
sos śmietankowo-koperkowy  ........................................3,00
ostry sos chilli  ........................................................................3,00
sos waniliowy  ........................................................................3,00
bita śmietana  ........................................................................3,00
jogurt grecki  ..........................................................................3,00

Sałatki:
kapusta kwaszona zasmażana  ...................................... 4,50
sałatka vinegret (sałata lodowa, pomidor,  
            ogórek i rzodkiewka)  ............................................ 4,00
sałatka grecka  ...................................................................... 6,00
surówka dnia domowej roboty  .....................................4,00

Dania obiadowe 
filet z okonia nilowego w delikatnym 
            sosie cytrynowym podawany  
           z dzikim ryżem i surówką  ................................... 33,90
panierowane sznycelki z polędwiczki wieprzowej 
           z ziemniakami purre i mizerią  ...........................27,00
grillowany filet z kurczaka z cukinią  
           i serem pesto ziemniaki pieczone  
           z sosem czosnkowym i  surówką  .................... 26,00
pieczeń z karkówki z pyzami i modrą kapustą  ..... 24,50
szpinak z jajkami sadzonymi i ziemniakami purre  ...17,90
dla dzieci panierowane sznycelki z kurczaka  
z purre i gotowaną marchewką ................................... 19,00

Pierogi mięsne  
7 sztuk, okraszane boczkiem i cebulką
z mięsem  ...............................................................................19,90
szpinakowe z cielęciną  ................................................... 21,00 
pielmieni ................................................................................19,90
buraczane z pikantną wołowiną ................................. 21,00
curry z indykiem  ................................................................19,90 
z kurczakiem ........................................................................19,90
z dziczyzną  ..........................................................................23,00
z mięsem daniela  .............................................................  24,50 
z kaszanką .............................................................................19,90  
z gęsiną  .................................................................................23,00  
z jagnięciną  .........................................................................23,00 
z kaszą  ................................................................................... 19,90 
z małżami  ............................................................................  21,00
z łososiem  ...........................................................................  21,00

  NASZE MENU  

PIEROGARNIA RESTAURACJA
ul. Obornicka 2, Suchy Las - Złotniki
tel. 61 8116-028 www.bumerang.net.pl
e-mail: bumerang@bumerang.net.pl  Zapraszamy codziennie od godz. 1100 do 1900. Na miejscu, na wynos 
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CZUJNIKI ZUŻYCIA KLOCKÓW HAmULCOWYCH,  
SYSTEmY WTYKOWE, CZĘŚCI Z TWORZYW SZTUCZNYCH, 

ZŁĄCZA SPECJALNE DLA mEDYCYNY, URZĄDZENIA DLA ELEKTROCHIRURGII
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Szanowni Państwo!

Koniec lata to jednocześnie początek roku szkolnego. Z reporter-
skiego obowiązku towarzyszyliśmy uczniom, rodzicom i nauczycie-
lom podczas sympatycznych uroczystości. Radości towarzyszył jed-
nak też pewien niepokój, co przyniesie nowy rok, a także – jakżeby 
inaczej – tęsknota za wakacjami.

Koniec lata to także rocznica wybuchu jednej z najkrwawszych 
wojen w dziejach ludzkości. W tym roku obchody były o tyle szcze-
gólne, że zaduma nad przeszłością podszyta była uzasadnionym 
niepokojem o przyszłość. Wszak zaledwie kilka miesięcy temu ko-
lejny szalony dyktator zdążył już rozpętać niemal u naszych granic 
kolejną krwawą zawieruchę. Czy – gdyby zawierucha ta dotarła do 
Polski - potrafili będziemy zachować się równie bohatersko, jak dawni 
bojownicy o wolność? Powtórzę za przewodniczącą Anną Ankiewicz 
– obyśmy nigdy nie musieli się o tym przekonać.

Dziś bohatersko, z bronią w ręku, walczą o wolność nasi ukra-
ińscy sąsiedzi. My mamy na razie więcej szczęścia i walczymy sło-
wami, o sprawy mniej fundamentalne. O jakie? Na przykład o za-
sady przyznawania stypendiów i nagród dla naszych sportowców. 
Spierano się o to w czasie ostatniej sesji Rady Gminy, a niektórzy 
rajcy byli tym sporem na tyle zniesmaczeni, że sugerowali, iż le-
piej przeznaczyć pieniądze na sport powszechny. No dobrze, ale 
co to właściwie znaczy „powszechny”?  Ano taki, który możemy 
uprawiać my wszyscy. A wszyscy będziemy mogli grać w piłkę pla-
żową na boisku, którego budowę przegłosowali właśnie uczestni-
cy zebrania osiedla Suchy Las. Wszyscy też mogliśmy spróbować 
swoich sił w jodze podczas treningu nad Rygą, na który zaprosiły 
mieszkańców władze gminy, klub Fit Athletica oraz zarząd osie-
dla Suchy Las – Wschód.

A uprawiać sport warto. Już staro-
żytni Grecy wiedzieli, że w zdrowym 
ciele zdrowy duch, wysoko ceniąc za-
równo wysiłek fizyczny, jak i filozofię 
czy sztukę. Podobną mądrością wyka-
zują się nasi radni, bez ociągania wy-
kładając pieniądze na ratowanie za-
bytkowej architektury w Golęczewie. 
Ta dawna wzorcowa wieś niemiecka 
to prawdziwa architektoniczna per-
ła, sławna na całą Wielkopolskę. Do 
szlachetnych kamieni można zresztą 
porównać nie tylko tamtejsze budynki, ale też samych mieszkańców. 
Z serca polecam Państwu wywiad z osiadłą w Golęczewie artystką 
Elżbietą Krenz, która na swoich obrazach, rysunkach i fotografiach 
uwiecznia ludzi, zwierzęta i rośliny.

Sztuka ważna jest oczywiście nie tylko dla mieszkańców naszej gmi-
ny. Cenią ją także w sąsiednim Poznaniu. Poznański Teatr Muzyczny 
troszczy się o koneserów w każdym wieku. Dla dzieci przygotowano 
m.in. „Pchłę Szachrajkę”, a dla seniorów klasykę poezji w wykonaniu tak 
wybitnych aktorów, jak Anna Dymna czy Andrzej Seweryn. A poezja to 
przecież coś w sam raz na długie, jesienne wieczory.

Miłej lektury!
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Straszenie Pustą Kasą

Pożegnanie nad Rygą

Dożynki w Chludowie

Niezwykłe historie 
Artura Andrusa
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Firma Remontowo-Budowlana
kompleksowe remonty łazienek i kuchni
układanie płytek
zabudowy GK
szpachlowanie
montaż kominków
tapetowanie
malowanie - farby dekoracyjne Caparol
układanie parkietów i paneli
parapety oraz inne elementy z marmuru
meble i szafy na wymiar
instalacje gazowe, wodne i elektryczne
ogrzewanie podłogowe
pomoc w aranżacji i projektowaniu wnętrz

tel. 501 063 672

Zakład świadczy usługi:
wynajmu autobusów na wycieczki krajowe i przewozy   

okolicznościowe
przewozów szkolnych i pracowniczych 

napraw pojazdów osobowych i autobusów 

mycia pojazdów osobowych, ciężarowych i autobusów   

automatyczną myjnią ISTOBAL

Zapraszamy do współpracy!

ZAKŁAD KOMUNIKACJI PUBLICZNEJ SUCHY LAS SP. Z O.O.
ul. Tysiąclecia 8, 62-001 Chludowo
tel. 61 811 65 57, fax 61 811 65 21
e-mail: zkp@zkp.com.pl, www.zkp.com.pl
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Idziemy śladem 
sucholeskich uczniów szkoły 
podstawowej i gimnazjum. 

Zaczynamy na zatłoczonych 
pierwszy raz od dwóch miesięcy uli-
cach Szkolnej i Poziomkowej. Przed 
nami sznur samochodów, brak miej-
sca na parkingu, maluchy w biało 
czarnych ubrankach mocno trzyma-
ne przez mamy za ręce. Zamieszanie 
i podniosła, trochę nerwowa atmosfe-
ra. Przed gimnazjum jakby spokojniej. 
Brak eleganckich rodziców, w grup-
kach zbierają się chłopcy i dziewczęta 
jeszcze nierozbudzeni – budzik daw-
no nie dzwonił o 7.00. Dzielą się wra-
żeniami z wakacji i swoimi obawami 
na ten rok.

W auli Gimnazjum 
im. Jana Pawła II.  

Jak zawsze rzędy krzeseł w ideal-
nym porządku, podniosła atmosfera, 
dumny pan Dyrektor Jarosław Kra-
jewski. Gimnazjaliści też z niedawno 
jeszcze szalejących nad jeziorem, ba-
wiących się na plaży i biegających po 
lesie dzieciaków nagle zmienieni w ele-
ganckich i poważnych młodzieńców 
pod krawatem. Hymn brzmi wyjątko-
wo uroczyście, a przemowa Dyrektora 
nie pozostawia złudzeń – przed nimi 
ciężki, pełen pracy i wyzwań rok, dla 
wielu zakończony egzaminem. 

Jakże inna jest uroczystość rozpo-
częcia roku szkolnego sucholeskiej 
podstawówki. 

Tutaj, w hali sportowej, pełno 
ludzi (rodziców, dzieci a nawet cioć 
i dziadków), pełno śmiechu, rozmów 
i wesołych powitań. Pani Dyrektor 
Beata Radomska z łatwością radzi 
sobie z rozbrykanym tłumem swoich 
podopiecznych i jasno daje do zro-
zumienia – czas odłożyć wakacyjne 
zabawy i ostro wziąć się do nauki. 
W szkole zmiany: nowi nauczyciele, 
nowe klasy; ogromna liczba uczniów 
powoduje, że będzie tłoczno – pod 
tym kontem wprowadzono pewne 
rozwiązania. Rodziców zaskakuje in-
formacja, że oddział szkoły nie będzie 
jeszcze otwarty:

„Myślałam, że moje dziecko już roz-
pocznie naukę w nowej szkole. Potem 
poinformowano nas, że przeniesiemy 
się tam za kilka miesięcy. Pani wycho-
wawczyni zaś zapewnia, że to kwestia 
miesiąca. Nic już z tego nie rozumiem. 
Ogólne zamieszanie.” – mówi jedna 
z mam pierwszoklasisty.

Nowe zasady przyprowadzania 
dzieci, zajęcia na basenie, ogrom pod-
ręczników wzbudzają w rodzicach 
wiele wątpliwości:

„Co będzie, gdy pod szkołą zastanie 
nas ulewa? Będziemy stać w deszczu 
aż nauczyciel przyjdzie?” – pyta wzbu-
rzona mama trzecioklasisty.

„Mamy problem z zajęciami na 
basenie, które rozpoczynają dzień. To 
cała logistyka, żeby dziecko z torni-
strem i torbą na basen przywieźć rano 
bezpośrednio do szkoły. Dziecko cho-
dzi do świetlicy, a ten dzień musimy 
zorganizować zupełnie inaczej. Mamy 
dwoje dzieci, więc przerabialiśmy już 
różne „nowości” – z uśmiechem kwi-
tuje jeden z tatusiów.

Najbardziej ciekawi mnie, co fra-
puje uczniów Gimnazjum w Suchym 
Lesie. 

Próbuję ich zagadnąć  zaraz po 
uroczystej gali. Nie są zbyt roz-
mowni – czyżby nie chcieli dzielić 
się swoim zapałem do pracy? Py-
tam o nowości: „Mundurki! Będą 
inne, ale chyba nie ładniejsze” – na 
odczepnego rzuca Maciej. „A mnie 
się podobają. Przynajmniej będzie 
mi cieplej zimą” – odpowiada jego 
koleżanka. Temat mundurków inte-
resuje ich najbardziej. Ale gdy pytam 
o egzaminy, poważnieją natych-
miast. Jestem zaskoczona tym, jak 
wiele na ten temat wiedzą, jak obli-
czają punkty, w ymieniają w ybrane 

szkoły w odpowiednim porządku. 
Są świadomi czekających ich w y-
zwań i w ymagań, jakie się im stawia. 

„Nie narzekam, takie jest życie jak 
chce się coś osiągnąć. W tym roku 
niczym się nie zajmuję, tylko nauka” 

– kategorycznie stwierdza uczeń 
trzeciej klasy. Nie ma przy nich ner-
wowo poprawiających kołnierzyk 
rodziców, samodzielnie wracają do 
domów. Zaskakują mnie spokojem  
i  pragmatyzmem. Nasi gimnazjali-
ści dorastają. 

Uroczystości się skończyły. 
Wszyscy wrócili pakować torni-

stry i podpisywać książki. Nie ma już 
nawet odrobiny wakacyjnej atmos-
fery, bo za oknem leje deszcz. Spraw-
dzam jeszcze, co na temat pierwszych 
dni szkoły piszą na Onecie, na Fa-
cebooku i w gazetach. Wypowiedzi 
uczniów na Facebooku nie kwalifi-
kują się do cytowania. Młodzież wy-
rzuca swoje frustracje i żal za błogim 
wakacyjnym lenistwem. Na Onecie 
kilka informacji i ekscentrycznych 
zdjęć celebrytów. Zaś we „Wprost” 
mój wzrok przykuł artykuł: „Rodzice 
wracają do szkoły”. 

„Wakacje były piękne. Raj (…) 
Każdy wieczór dla mnie” – wspo-
mina jedna z mam. Autorka podsu-
mowuje: „Koniec wakacji to koniec 
wolności nie tylko dla dzieci. One 
oczy wiście mają najgorzej, ale szko-
ła ze swoim rozkładem zajęć, w yma-
gań i oczekiwań reguluje życie całej 
rodziny. I początek roku szkolnego 
dotyczy także rodziców, nie tylko 
uczniów. Dlatego 1. września prze-
ży wają oni podobne uczucia, jak 
z czasów własnego dzieciństwa” 
[„Wprost” 25-31.08.2014 Katarzyna 
Skrzydłowska-Kalukin]

W Suchym Lesie 1. września na-
stroje przeróżne – od radości i pod-
niecenia, poprzez żal, aż po ciekawość 
tego, co przyniesie nowy rok szkolny. 
Ta ciekawość zwycięża, gdy mój trze-
cioklasista wyciąga nowe podręczniki 
i układa pisaki w piórniku. Gdy pierw-
szego dnia szkoły mój gimnazjalista 
przynosi piątkę – mam przynajmniej 
nadzieję, że to będzie dobry rok. Tego 
właśnie wszystkim uczniom sucho-
leskich szkół i ich rodzicom oraz na-
uczycielom  życzy redakcja naszego 
Magazynu.

Joanna Rutkowska-Zoneman

WYDARZENIA WYWIAD / REKLAmA

Rodziców i dzieci powrót do szkoły
Dla milionów uczniów ten dzień jest szczególny. 1 września także dorosłym kojarzy się przede wszystkim z rozpoczęciem 
roku szkolnego. Tutaj właściwie można by się zastanawiać, kto bardziej go przeżywa, kto się mocniej denerwuje i…czyj 
plan dnia od tej chwili będzie bardziej napięty.

MĄŻ NA TELEFON - 798 789 890
montowanie prawie wszystkiego – prawie wszędzie, 
burzenie i stawianie ścian,
ukrywanie kabli, przewodów, 
koszenie, ścinanie, rąbanie i przesadzanie, 

POPRAWIANIE PO FACHOWCACH
Godzina napraw kosztuje tylko 75 zł. 

Bez kosztów dojazdu. 
Awarie w niedziele, święta oraz po godzinie 19  

– pierwsza godzina + 100% 

irytująco cieknący kran
zacinający się zamek od łazienki 
luźne gniazdko
paskudnie skrzypiące łóżko albo drzwi, 
brak światła w lodówce, korytarzu i garderobie,  
szafę w złym miejscu, bądź szafę nie złożoną, 
zatkany zlew, prysznic i wannę, 
niedomykające się okno i okno się nie otwierające, 
odpadające kafelki, okleiny, tapety i inne gadżety, 
szpachlowanie, malowanie, 
wymiana piecyka, muszli, syfonu i na wieży dzwonu, 
powieszenie karniszy, firan, stylowych zasłon, 

Poznań, os. Przyjaźni 21 N/144
obok kliniki weterynaryjnej 

i „Netto”
codziennie od godz. 8.00

Rejestracja: tel. 601 81 99 26
tel. 61 823 01 63

Wystawiam recepty ulgowe
LECZENIE: trądziku, łuszczycy, grzybicy, 
alergii, chorób skóry, włosów i paznokci, 

chorób przenoszonych drogą płciową.
USUWANIE: kurzajek, brodawek, 

klykcin, włókniaków, naczyniaków, 
mięczaków zakaźnych itp.

Ekologicznie, Energooszczędnie, Efektownie
Rozmowa ze Sławomirem Gawronem oraz Lucyną Migacz-Gawron – właścicielami  
firmy „Belveder”
Gratulujemy Państwu nominacji 
do tytułu Developera Roku…

Sławomir Gawron: Dziękujemy. 
Bardzo nas cieszy to wyróżnienie – 
nieskromnie dodam – kolejne po 
ubiegłorocznej nominacji  do Godła 
Liderów Budownictwa.     

Lucyna Migacz-Gawron: To dla 
nas – prowadzących działalność go-
spodarczą od ponad 20 lat – niezwy-
kle istotne, iż doceniane są wysiłki 
przedsiębiorców, by budować pro-
ekologicznie i innowacyjnie. Takimi 
bowiem kryteriami kieruje się kapi-
tuła konkursu, przyznając nominacje. 
Kładziemy nacisk na zastosowanie 
rozwiązań energooszczędnych na jak 
najwyższym poziomie, jednocześnie 
dostępnych dla polskich kieszeni.
Uznanie kapituły konkursu 
zdobyła również Państwa ostatnia 
inwestycja – Osiedle Nektarowe 
w Jelonku – nominowana do tytułu 
Inwestycji Roku.

LMG.: Tak, to inwestycja pionier-
ska, na pewno w skali Wielkopolski, 
a może nawet całego kraju – całe 
osiedle w standardzie niskoenerge-
tycznym. 
Co to oznacza?

SG: O ponad 50% niższe zapotrze-
bowanie na energię na ogrzewanie 
i przygotowanie ciepłej wody użytko-
wej. A co za tym idzie, znacznie niższe 
rachunki czyli oszczędne w utrzy-
maniu domy. To szczególnie istotne 
w kontekście ograniczenia przez Rosję 
dostaw gazu do Polski. 11 września 
mówiło się o zmniejszeniu dostaw ze 
wschodu aż o 45%. Trudno przewi-
dzieć, jak dalej rozwinie się sytuacja 
i ile będzie to kosztowało konsumen-
tów.   

LMG: Okazuje się, że byliśmy 
bardzo przewidujący, wyposażając 
nasze „hybrydowe” segmenty na Osie-
dlu Nektarowym w przygotowaną do 
podłączenia instalację pod kominek 
z płaszczem wodnym. 
I to wszystko w standardzie?

SG: Tak, ale to nie wszystko. Stan-
dardowe wyposażenie obejmuje rów-
nież piec kondensacyjny Viessmann 
Turbo, ogrzewanie podłogowe par-
teru oraz rolety elektryczne Integro, 
o najlepszej obecnie na polskim rynku 
ochronie termicznej i akustycznej.  

LMG: Dodam jeszcze, iż współ-
pracujemy z firmą STEICO, liderem 
w produkcji materiałów izolacyjnych 
z włókna drzewnego. Ich w 100% na-
turalne produkty nie tylko stanowią 
doskonałą izolację termiczną i aku-
styczną, ale również zapewniają zdro-
wy i przyjemny mikroklimat wnętrz. 
Nie uczulają, więc są bezpieczne także 
dla alergików. Dlatego tak wielu na-
szych Klientów to rodziny z małymi 
dziećmi.  

SG: Dodatkowo proponujemy 
naszym Klientom instalację systemu 
inteligentnego domu oraz instalację 
antywłamaniową, system rekuperacji 
oraz kolektory słoneczne.
Domy w Suchym Lesie i okolicy są 
bardzo drogie. Zapewne i Państwa 
oferta nie należy do tanich? 

SG: Zależy nam na tym, by budo-
wać domy w innowacyjnej technolo-
gii, jednocześnie dostępne finansowo. 
Dlatego współpracujmy z bankami, by 
jak najlepiej wspierać naszych Klien-
tów w zdobyciu środków na sfinan-
sowanie zakupu. Po pierwsze – tym, 
którzy spełniają wymagane warunki 

– proponujemy skorzystanie z progra-

mu Mieszkanie dla Młodych. Po dru-
gie, dzięki porozumieniu z bankiem, 
nasi Klienci nie muszą przedstawiać 
zaświadczeń o dochodach, by uzy-
skać kredyt. To istotne w dzisiejszych 
czasach, gdy formy zatrudnienia i wy-
nagradzania pracowników mają setki 
wariantów, a część z nich bywa utrud-
nieniem w pozyskaniu środków finan-
sowych na zakup nieruchomości.
Załóżmy, że mamy już kredyt.  
Co dalej?

LMG: Jeśli mają Państwo ochotę 
zamieszkać w bezpiecznej okolicy, 
z pełną infrastrukturą w najbliższym 
sąsiedztwie, blisko terenów rekreacyj-
nych, z dogodnym dojazdem do cen-
trum Poznania, polecamy Państwa 
uwadze Osiedle Nektarowe.

SG: Mamy obecnie w ofercie kilka 
segmentów szeregowca o metrażach 
od ok. 100 m² do 160 m². Wszystkie 
posiadają garaże i ogródki z systemem 

nawadniania.  Zachęcamy także do 
śledzenia naszej strony internetowej: 
www.belveder.pl, tam znajdują się bie-
żące informacje o dostępnych lokalach 
i atrakcyjnych promocjach. 

Karolina Bańka
www.belveder.pl
www.osiedle-nektarowe.pl
tel.: 509 194 154 
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Zgromadzeni w tym szczegól-
nym miejscu przedstawiciele władz 
województwa, powiatu i gminy, kom-
batanci i członkowie rodzin zamor-
dowanych, harcerze, młodzież  oraz 
delegaci gminnych stowarzyszeń i in-
stytucji oddali hołd zamordowanym 
przez hitlerowców mieszkańcom oko-
licznych miejscowości. Tym, którzy 
2 września ujęli i przekazali w ręce 
polskich władz dwóch niemieckich 
lotników z zestrzelonego nad Złotko-
wem samolotu bombowego Heinkel 
He 111. Tym, którzy zapłacili za to naj-
wyższą cenę.  

TAK dla pokoju… 
Strugi deszczu towarzyszyły od-

prawianej przez księży proboszczów 
z okolicznych parafii oraz ojców wer-
bistów z Chludowa mszy świętej w in-
tencji poległych.

W uroczystym kazaniu proboszcz 
Parafii Św. Wawrzyńca w Biedrusku, 
ksiądz ppłk Józef Tymczuk, wspomi-
nał wszystkich tych, których wojna 
zmusiła do opuszczenia ziemi, w któ-
rej zapuścili swoje korzenie: 

- Słowa te niech szczególnie moc-
no zabrzmią w miejscu nieistniejącej 
dziś wsi Łagiewniki, której miesz-
kańcy byli świadkami zestrzelenia 
niemieckiego samolotu. Za ujęcie 
niemieckich lotników zostali skazani 
na karę śmierci lub zamęczeni w wię-
zieniach. Niech to będzie dla nas sym-
bol milionów ludzkich istnień, które 
pochłonęła II wojna światowa. Papież 
Benedykt XVI powiedział podczas 
wizyty w Auschwitz: „W miejscu ta-
kim jak to brakuje słów”. To prawda. 
Wybaczyliśmy naszym oprawcom, 
ale nie wolno nam utracić pamięci, 
dlatego dziś modlitwą obejmujemy 
tych, którzy stracili życie podczas tej 
najgorszej w dziejach ludzkości woj-
ny. Składamy hołd wszystkim, którzy 
oddali swoje życie, by kraj – który 
tak bardzo kochali – mógł stać się 

wolnym i sprawiedliwym domem dla 
kolejnych pokoleń Polaków. Mamy 
obowiązek wyciągnąć wnioski z tej 
tragicznej przeszłości, by nigdy więcej 
taki dramat nie mógł się powtórzyć. 
By w naszym świecie nie dominowa-
ła siła, przemoc i terror, ale pojedna-
nie, przebaczenie i pokój. Wolność 
i niepodległość to niewyobrażalny 
dar, ale nie jest on nam dany raz na 
zawsze. Musimy się o niego troszczyć 
każdego dnia, nie na polach bitew, ale 
przez wypełnianie naszych codzien-
nych obowiązków, najlepiej jak potra-
fimy. Przez nasze czyny i słowa, przez 
odwagę nazywania dobra dobrem, 
a zła – złem.

Tych nazwisk nie 
możemy zapomnieć… 

Po uroczystym odśpiewaniu hym-
nu  i wprowadzeniu wojskowej asysty 
honorowej odczytano Apel Pamięci, 
poświęcony m.in. żołnierzom walczą-
cym na frontach II wojny światowej, 
mieszkańcom Łagiewnik i okolic oraz 
uczniom i wykładowcom Seminarium 
Duchownego w Chludowie, zamordo-
wanym przez hitlerowców. 

Wojskowa asysta oddała salwy 
honorowe, a zgromadzeni goście zło-
żyli pod pomnikiem kwiaty, by uczcić 
imiona i dzieła tych, którzy oddali ży-
cie w obronie ojczyzny.

Jesteśmy, pamiętamy... 
- Pierwszego września 75 lat temu 

Polaków powitało słoneczne, błękitne 
niebo. Niebo, które od tego dnia przez 
wiele lat pozostało zniewolonym. Dziś 
pod zachmurzonym, deszczowym 

–  to taka nasza łagiewnicka tradycja – 
ale wolnym niebem spotykamy się, by 
ocalić historię od zapomnienia. Czas 
przemija, odchodzą ludzie. Nie spo-
tkamy się dziś z uczestnikami I wojny 
światowej, niedługo nie będziemy 
mogli również porozmawiać z komba-
tantami II wojny. Dlatego powinniśmy 

zrobić wszystko, by trwała o nich żywa 
pamięć. Potrzebujemy takich chwil, 
by wspominać nie tylko tych, którzy 
zginęli na frontach, ale i w obozach 
śmierci, na ulicach, w wojennych po-
żogach. Jesteśmy tu dziś i pamiętamy, 
bo to nasz obowiązek i potrzeba serca – 
mówił Grzegorz Wojtera, wójt Gminy 
Suchy Las. 

Podobnie odczuwa to młodzież, 
harcerze z Bolechowa i Biedruska:

- Atmosfera Łagiewnik skłania 
do refleksji. Jesteśmy tu nie dlatego, 
że musimy, ale dlatego, że chcemy. 
W tych okolicach mieszkali i ginęli 
członkowie naszych rodzin, chcemy 
oddać im hołd. Poza tym interesujemy 
się historią naszego regionu i II wojny 
światowej. To nie tylko nudne opisy 
wydarzeń w szkolnych podręczni-
kach. To było prawdziwe życie, takie 
jak nasze dziś, nagle przerwane przez 

katastrofę na skalę światową. To dla 
nas istotne sprawy, o których trzeba 
mówić i pamiętać – oceniają młodzi 
ludzie.                   

Ich postawa cieszy Annę Ankie-
wicz, przewodniczącą Osiedla Suchy 
Las-Wschód:

- To budujące, że tyle młodzieży po-
jawiło się dziś pod pomnikiem w Ła-
giewnikach. Pierwszy września to data 
ważna dla nas wszystkich. A nasza 
obecność tutaj to świadectwo pamięci 
i wdzięczności dla tych, którzy walczy-
li i ginęli, żebyśmy my mogli żyć w wol-
nym kraju. Jako mieszkanka Suchego 
Lasu w tych dniach szczególnie ciepło 
myślę o „zwyczajnych” ludziach, któ-
rzy przed 75-ciu laty żyli tu i pracowali. 
Przeżywali chwile radości i smutku, jak 
to w życiu bywa. O ludziach, którzy na-
gle znaleźli się w sytuacji wymagającej 
hartu ducha, bohaterstwa i podejmo-
wania dramatycznych decyzji. I którzy 
zapłacili za to najwyższą cenę. Czy my 
dziś potrafilibyśmy zachować się tak 
jak oni? Obyśmy nigdy nie musieli się 
o tym przekonać… 

Karolina Bańka

Zapewne w najbliższych dniach 
pan Dziedzic z Komitetu wyborczego 

„Gmina razem” ogłosi mieszkańcom 
w jakiej to fatalnej sytuacji finanso-
wej znajduje się Gmina Suchy Las.

Zakładam, że użyje przy tym  
budujących strach określeń typu – 
bankructwo, komornik, marazm itp. 
Oczy wiście wszystko to w trosce 
o przyszłość mieszkańców (czy-
taj w yborców) naszej gminy. Pana 
Dziedzica w tym miejscu muszę 
niestety rozczarować, a wszystkich 
Państwa, którzy byliby skłonni 
uwierzyć w kasandryczne wizje- 
pragnę uspokoić. 

Zgodnie z obowiązującymi prze-
pisami z zakresu finansów publicz-
nych Gmina Suchy Las nie przekra-
cza żadnych progów zadłużenia i nie 
ma najmniejszych podstaw do tego, 
aby uznawać ją za samorząd znajdu-
jący się w trudnej sytuacji finanso-
wej. Świadczy o tym chociażby fakt, 
że w okresie ostatnich kilkunasty lat 
nasza gmina ani razu nie zbliżyła się 
nawet do granicy utraty płynności fi-
nansowej, a swoje zobowiązania bie-
żące, majątkowe, publiczne i kredyto-
we realizowała zawsze w terminach.

Jako pracownik Starostwa Powia-
towego pan Dziedzic zapewne wie 
także o tym, że Gmina Suchy Las od 
8 lat systematycznie pomaga finanso-
wo Powiatowi Poznańskiemu współ-
finansując między innymi realizację 
powiatowych inwestycji, poradnictwa 
czy nawet zatrudnienia w Starostwie. 
W takim kontekście stawianie fałszy-
wych tez o nadchodzącym bankruc-
twie brzmi co najmniej groteskowo.

W w yborczym programie dzia-
łania „Gmina razem” niewiele jest 

konkretnych i dobrych propozycji. 
To niestety klasyczna kampania ne-
gaty wna – oparta na krytyce. Nie-
raz mobilizującej, ale w większości 
opartej o fałszy we tezy. Jednak 
w ostatnim czasie zostały przed-
stawione przez członków komitetu 
dwa pomysły, które  teoretycznie 
mogłyby zostać decyzją Rady Gmi-
ny wprowadzone, jednak ich konse-
kwencje finansowe, a przede wszyst-
kim ich społeczna nieodwracalność  
szybko pokazałyby utopijność tych 
pomysłów. Najciekawsze jest jednak 
to, że obie propozycje są w yraźnym 
zaprzeczeniem lansowanej przez 
tych samych autorów tezy o „niemo-
cy finansowej” gminy.

Pierwszy to sugestia, aby zwol-
nić wszystkich z podatków od nie-
ruchomości. Autorzy powołują się 
przy tym na gminę Michałowo, któ-
ra taką decyzję już podjęła.

CO ŁĄCZY GMINĘ MICH A-
ŁOWO I GMINĘ SUCHY LAS?

Gmina na przykład której powo-
łuje się pan Dziedzic, to 7 tysięczna 
miejscowość w woj. podlaskim. Do-
chody nienajgorsze jak na ten rejon, 
a co za tym idzie gmina, jest płatni-
kiem tzw. „podatku janosikowego” 
do budżetu państwa. A więc pierw-
sze podobieństwo z Suchym Lasem. 
Subtelna różnica polega jednak na 
tym, że Gmina Michałowo płaci 
180 tysięcy PLN rocznie, a Gmina 
Suchy Las 11 milionów PLN!!!

Szkoda, że pan Dziedzic nie 
wspomniał w swojej publikacji nic na 
temat powodów wprowadzenia zwol-
nienia podatkowego w Michałowie, 
bo to kolejna „zbieżność” z tym, co 
u nas.  Jest nią migracja. Z tą różni-
cą, że w gminie Michałowo ujemna 
(młodzi ludzie uciekają do oddalo-
nego o 30 km Białegostoku), a u nas 
dodatnia (w ciągu ostatnich 10 lat 
z samego Poznania przeprowadziło 
się blisko 5 tysięcy mieszkańców). 
Nie ma się więc czemu dziwić, że 
tamtejszy samorząd robi wszystko, 
aby ludzie chcieli się w tej skądinąd 
bardzo ładnej gminie osiedlać. Kiedy 
spotkałem 2 lata temu jednego z sa-
morządowców z gminy Michałowo, 
ten nie ukrywał, że inspiracją była 
dla nich prowadzona przez jeden ze 
skandynawskich samorządów akcja 
polegająca na „darowaniu” działek 
budowlanych wszystkim tym, któ-
rzy zadeklarują zamieszkanie w tej 
gminie i zapobiegną katastrofie wy-

ludnienia. Szczerze mówiąc, bardzo 
trudno jest mi wyobrazić sobie taką 
sytuację w Gminie Suchy Las, czy 
jakiejkolwiek gminie aglomeracji po-
znańskiej.

Zresztą słuchając i przyglądając 
się tej gminie zdałem sobie sprawę, 
jak bardzo różnią się samorządy 
w Polsce.  Dziesięciokrotne różnice 
w ilości uczniów w szkołach! Zna-
cząco większa aktywność i potrzeby 
organizacji pożytku publicznego! I to, 
co do każdego najbardziej przemawia 

– w Gminie Suchy Las w ostatnich 
kilku latach powstało 70 nowych ulic 

– i czy chcemy czy nie, długo jeszcze 
będziemy skoncentrowani na „gonie-
niu” tego, co dzieje się w wymiarze 
rzeczywistym. W Michałowie w tym 
okresie powstały trzy może cztery 
drogi co daje przede wszystkim ogro-
my komfort w planowaniu i organiza-
cji inwestycji komunalnych. Ale cóż...
coś za coś!

Na zakończenie tego wątku 
chciałbym trochę ostudzić ten en-
tuzjazm związany ze zwalnianiem 
z podatku. Autorzy nie spojrzeli 
dokładnie do BIP-u gminy Micha-
łowo-zwłaszcza na w ysokość stawek 
za odbiór śmieci. Najtańsza za se-
gregowane to 17,50 PLN!

DRUGIM POMYSŁEM, dla od-
miany prezentowanym przez Pana 
Pilasa jest wprowadzenie „darmowej” 
komunikacji i „darmow ych” przed-
szkoli. Idea bardzo szczytna i przed-
w yborczo zalotna, ale pomimo tego 
muszę  z przykrością stwierdzić, że 
bardzo trudna do realizacji. Wiem, 
że przedstawiciele „Gmina razem” 
zaraz ogłoszą, że to namacalny do-
wód na słabość gminnych finansów – 
ale moim zdaniem, to właśnie wpro-
wadzenie tych postulatów byłoby 
w yrazem słabości gminnych zasad 
w sferze usług komunalnych. Tym 
bardziej, że jednorazowe zastosowa-
nie na potrzeby sytuacji w yborczej, 
w konsekwencji mogłoby okazać 
się bardzo lekkomyślne. Od lat do-
płacamy do funkcjonowania gmin-
nej komunikacji – tak robią zresztą 
wszystkie samorządy naszego po-
wiatu. Przy realizacji tego hasła mu-
sielibyśmy dodatkowo pokryć straty 
z utraconych dochodów ze sprzeda-
ży biletów oraz dodatkowo ponieść 
koszty zmniejszenia zdolności fi-
nansowej (operacyjnej) naszej spół-
ki komunikacyjnej. Łącznie roczny 
koszt ponoszony przez budżet na 

dopłaty do spółki i ZTM-u mogłby 
przekroczyć nawet 8 milionów PLN. 
O now ych autobusach, które nieba-
wem chcemy zamówić moglibyśmy 
na długo zapomnieć.

Opłaty za przedszkola publicz-
ne w ostatnich latach spadły dzięki 
nowym regulacjom w prawie oświa-
towym i podjętej przez Radę Gminy 
decyzji o korekcie opłaty za godziny 
dodatkowe.

Moim zdaniem, nie ma potrzeby 
aby wprowadzić w tej spawie jakie-
kolwiek zmiany.

Naszym celem powinno być do-
prowadzenie do sytuacji, w której przy 
istniejącym poziomie opłat będzie 
możliwe uatrakcyjnienie programu 
opiekuńczo-edukacyjnego w naszych 
placówkach. Pan Pilas jako radny 
doskonale zna nasze oświatowe prio-
rytety, a także kadrę naszych przed-
szkoli, więc z pewnością  podzieli mój 
optymizm dotyczący funkcjonowania 
naszych placówek oświatowych w per-
spektywie kolejnych kilku lat. A ja, ser-
decznie będę Go namawiał do dyskusji 
na temat  stopniowego, a być może też 
podmiotowego systemu zmniejszania 
opłat za przedszkola działające na tere-
nie Gminy Suchy Las.

Reasumując. Wszyscy żyjemy 
tu i teraz i wszyscy oczekujemy, 
aby działania lokalnych władz były 
adekwatne do naszej akty wności 
i naszych potrzeb. Teraźniejszość 
w Gminie Suchy Las,  to okres bar-
dzo dynamiczny, ale przez to zwią-
zany ze spiętrzeniem projektów, in-
westycji, różnego rodzaju w yzwań 
społecznych i kosztów. K redytowa-
nie w ydatków inwestycyjnych jest 
jednym z narzędzi mających na celu 
zapewnienie prawidłowego rozwoju 
oraz prawidłowego funkcjonowania 
gminy. Jeśli korzystanie z tych na-
rzędzi odby wa się sposób planow y 

– z uwzględnieniem aktualnej i pro-
gnozowanej nadw yżki operacyjnej 
i z w yznaczonym rocznym limitem 
spłaty nie przekraczającym 12-14% 
dochodów, to jest to w mojej ocenie 
absolutnie bezpieczna strategia. Naj-
ważniejsze, aby nie było odczuwalne 
przez mieszkańców jako bezpośred-
nia dolegliwość – np. poprzez gwał-
towne podnoszenie podatków.

Przypomnę, że w gminnej poli-
tyce podatkowej obowiązują cały 
czas dwie zasady: podatki niższe 
minimum 10% niż w Poznaniu oraz 
długoterminowe zwolnienia podat-
kowe dla przedsiębiorców.

I nic nie zapowiada, aby w najbliż-
szym czasie podatki lokalne w gmi-
nie w sposób istotny wzrastały.

Grzegorz Wojtera fot
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WYDARZENIA 

Straszenie Pustą Kasą
 CO SŁYCHAĆ W GMINIE - informacje przygotowane przez Urząd Gminy Suchy Las

„Przebudź się, jesteś wolny …”
…te słowa poety-powstańca Krzysztofa Kamila Baczyńskiego rozpoczęły obchody  
75. rocznicy wybuchu II wojny światowej pod Pomnikiem Ofiar Faszyzmu w Łagiewnikach.

Mszy świętej przewodniczył o. Józef Michna, rektor werbistowskiego domu misyjnego w Chludowie 

Przedstawiciele władz oraz lokalnych stowarzyszeń i instytucji - 
pomimo deszczowej aury nikgo nie mogło zabraknąć w Łagiewnikach

... a liczne delegacje złożyły kwiaty pod Pomnikiem Ofiar Faszyzmu
...orkiestrą dyrygował - jak 

zwykle - Krzysztof Żeleśkiewicz...
Przemoczonych gości pyszną 

grochówką częstowało ABC Kuchni...
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W spotkaniu wziął udział wójt 
Grzegorz Wojtera oraz komendant 
sucholeskiej policji Andrzej Pabijan. 
Przewodniczący zebrania Krzysztof 
Pilas przedstawił pod głosowanie dwa 
pakiety rozwiązań.

Wesoło zapłonie ognisko
W pierwszym z tych pakietów zna-

lazły się budowa boiska do siatkówki 
plażowej w okolicy osiedla Poziom-
kowego, ustawienie na terenie osiedla 
trzech tablic informacyjnych, 10 ła-
wek oraz 10 koszy na śmieci, a także 
wyznaczenie miejsca na ognisko pod 
Górką Saneczkową.

Z kolei w ramach drugiego pakietu 
zaproponowano zakup urządzeń, wcho-
dzących w skład siłowni zewnętrznej, 
kupno 10 kubłów na psie odchody oraz 
budowę boiska do gry w bule.

Zgromadzeni mieszkańcy dodat-
kowo zaproponowali postawienie ła-
wek przy zbiorniku wodnym przy ulicy 
Borówkowej, jednak wójt wyjaśnił, że 
teren przylegający do tego akwenu nie 
należy do gminy, w związku z czym 
osobom postronnym nie wolno tam 
przebywać. 

Inni proponowali, żeby obsadzić 
Górkę Saneczkową krzewami i skar-
żyli się, że mieszkańcy osiedla Grzy-
bowego wyprowadzają psy na ulicę 
Parkową. Krzysztof Pilas zasugerował, 
że ewentualne nasadzenia mogłyby 
zostać wykonane w roku 2016.

Ostatecznie mieszkańcy przegło-
sowali przyjęcie pakietu pierwszego. 
Oznacza to m.in., że zamiast boiska 
do gry w bule, będziemy mieć boisko 
do siatkówki plażowej. Decyzja co do 
dokładnej lokalizacji tegoż należy do 
Urzędu Gminy.

W czasie zebrania mieszkańcy skła-
dali też wnioski dotyczące budżetu 
gminy. I tak Grażyna Głowacka zapro-
ponowała przebudowę nawierzchni 

ulicy Szkółkarskiej, położenie tam ka-
nalizacji deszczowej i wyodrębnienie 
z chodnika drogi rowerowej (na od-
cinku od Sucholeskiej do Poziomko-
wej). Z kolei Anna Małłek zapropono-
wała przebudowę ulicy Żurawinowej, 
a Krzysztof Pilas naprawę chodnika 
na ulicy Borówkowej (od Stefańskiego 
w kierunku cmentarza) oraz budowę 
chodnika na Malinowej i Jagodowej 
(od Promienistej w kierunku osiedla 
Jagodowego). 

Wójt Wojtera odpowiedział na to, 
że na ulicę Jagodową przyjdzie czas po 
przebudowie ulicy Promienistej. Prze-
znaczono na to 400 tys. zł.

Nielegalna droga 
na Strzeszynek

Agnieszka Targońska propono-
wała wzbogacić plac zabaw przy ulicy 
Powstańców Wielkopolskich o urzą-
dzenia dla dzieci starszych.

Wszystkie te wnioski zebranie 
przyjęło jednogłośnie.

K. Pilas pytał też wójta o możli-
wość postawienia zabezpieczeń przy 
przejściu przez tory na ulicy Wałeckiej. 
Przypomnijmy, że wielu mieszkańców 
naszej gminy i północnych dzielnic 
Poznania przejeżdża tamtędy na rowe-
rach, przechodzi lub przebiega w dro-
dze nad Jezioro Strzeszyńskie.

Wójt Wojtera wyjaśnił jednak, że 
gminie nie wolno budować takich 
zabezpieczeń. Przejście przez tory na 
razie jest nielegalne. Legalne przejście 
powstanie dopiero podczas moder-
nizacji linii kolejowej Poznań – Piła. 
PKP sugeruje, żeby w tej chwili po-
konywać tory na wysokości osiedla 
Grzybowego.

W dalszej kolejności mieszkańcy 
zwrócili uwagę na wadliwie wybudo-
wany chodnik na ulicy Promienistej. 
Wójt zapewnił, że w ciągu kilku dni 
uda się tam komisja.

Pytano też o możliwość zamknię-
cia Szkółkarskiej dla tranzytu i do-
puszczenie tam tylko ruchu lokalnego. 
Gospodarz gminy wyjaśnił, że nie jest 
to możliwe i pocieszył, że część ruchu 
tranzytowego zostanie skierowana na 
północną obwodnicę.

Inni mieszkańcy sugerowali prze-
kształcenie terenów po Pepsi w ziele-
niec. Wójt poinformował, że planowa-
ne są tam miejsca parkingowe.

Ktoś zapytał o to, kiedy powstanie 
długo oczekiwane centrum handlowe 
pomiędzy ulicami Obornicką, Sucho-
leską i Szkolną. 

– Właściciel terenu ma problem 
z oceną ekonomiczną – odparł krótko 
wójt Wojtera.

Inny mieszkaniec interesował się, 
co powstanie na terenie po dawnym 
lodowisku i wrotkowisku przy ulicy 
Diamentowej. Okazało się, że będzie 
tam myjnia.

Z kolei mieszkanka ulicy Stefańskie-
go poskarżyła się na zarośnięty chodnik 
oraz grupy rozrabiającej młodzieży. Ko-
mendant Pabijan przyznał, że mają tam 
miejsce interwencje policji. Podczas 
jednej z nich zatrzymano aż 20 osób.

Krzysztof Ulanowski
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Z SESJI RADY GmINY Z SESJI RADY GmINY / WYDARZENIA

Czy ciąży na nas fatum?
Podczas sesji Rady Gminy znów nie brakowało spraw 
kontrowersyjnych. Rajcy i działacze sportowi spierali się o 
nagrody i stypendia dla sportowców. Znów mówiono też 
o czystości wód, spływających z Suchego Lasu w kierunku 
Strzeszynka.

Pięćdziesiąta, okrągła sesja Rady 
Gminy Suchy Las odbyła się pod ko-
niec sierpnia br., a rozpoczęła od zmian.

Perełka odzyska blask
Wójt Grzegorz Wojtera zgłosił 

dodatkowe projekty uchwał, których 
pierwotnie nie było w porządku sesji. 
Poza tym jeden z projektów trzeba 
było w sposób istotny zmienić.

- Chodzi o uchwałę planistycz-
ną, dotyczącą rejonu węzła Złotko-
wo – wyjaśnił wójt Wojtera. – Tereny 
należą do Agencji Własności Rolnej. 
Spotkaliśmy się z przedstawicielami 
AWR i przedsiębiorcy, który chce tam 
inwestować. Ustaliliśmy, że w planie 
niezbędne są zmiany, m.in. dotyczące 
wysokości zabudowy.

Chodzi o to, że budynki, które 
w rzeczonym rejonie miałyby po-
wstać, mogą być wysokie najwyżej 
na 18 metrów. Radni przyjęli tę ar-
gumentację ze zrozumieniem i do 
porządku obrad wpisano zmieniony 
projekt uchwały. Nad samym projek-
tem też nie dyskutowano.

- Nie mam żadnych uwag, wszystko 
było zresztą podane na naszych tabli-
cach ogłoszeń – oświadczył krótko 
sołtys Złotkowa Michał Brdęk.

W efekcie uchwałę przyjęto jedno-
głośnie.

Z kolei radny Krzysztof Pilas złożył 
wniosek o wycofanie projektu uchwa-
ły, dotyczącej ochrony środowiska.

- Materiał otrzymaliśmy siedem 
dni przed sesją, czyli zbyt późno, żeby 
mogła zebrać się komisja – uzasadnił.

Radnego Pilasa poparł przewod-
niczący Komisji Ochrony Środowiska 
Ryszard Tasarz, a wójt Wojtera nie wi-
dział przeszkód, żeby projektem zająć 
się na kolejnej sesji.

- W razie potrzeby możemy przecież 
zwołać sesję nadzwyczajną – zamknął 
sprawę, a wszyscy obecni na sesji rajcy 
znów się z jego argumentacją zgodzili.

W dalszej kolejności Wysoka Rada 
zajęła się projektem miejscowego pla-
nu zagospodarowania przestrzennego 
dla działki nr 45/2 w Biedrusku. Na 
obszarze objętym planem miałaby 
powstać zabudowa jednorodzinna, za-
równo szeregowa, jak i bliźniaki oraz 
domy wolnostojące. Mieszkańcy Bie-
druska zgłosili do projektu szereg swo-
ich uwag, ale wszystkie zostały przez 

radnych odrzucone. Cały projekt rada 
przyjęła 11 głosami – wstrzymał się 
tylko radny Pilas.

Kolejny projekt planu dotyczył 
działek nr 278/1 i 278/3 w Golęcze-
wie. Tereny te przeznaczono na cele 
oświatowe.

- Rada Gminy kolejnej kadencji za-
decyduje o ewentualnej budowie w Go-
lęczewie szkoły – wyjaśnił przewodni-
czący obecnej rady Jarosław Ankiewicz, 
a radni plan przyjęli bez dalszej dyskusji.

Nie oznacza to jednak, że przestali 
zajmować się Golęczewem. Rodzina 
z ulicy Lipowej w tejże miejscowości 
poprosiła gminę o dotację na prace 
remontowo-budowlane przy zabyt-
kowym domu. Warto zaznaczyć, że 
w Golęczewie, które przed stuleciem 
zaborcy przekształcili we wzorcową 
wieś niemiecką, znajduje się kilkadzie-
siąt zabytkowych gmachów. Na ten 
konkretny budynek przy ulicy Lipowej 
rajcy wysupłali 20 tys. zł. Dzięki takim 
decyzjom architektoniczna perełka, 
jaką jest słynne na całą Wielkopolskę 
Golęczewo, nie straci swojego blasku.

Nagroda za rzut beretem
I jeszcze jedna uchwała dotyczyła 

Golęczewa. Rajcy udzielili mianowi-
cie wójtowi zgody na sprzedaż gmin-
nej nieruchomości, znajdującej się 
właśnie w tej wsi. Nieruchomość o po-
wierzchni ponad 2,8 hektara wycenio-
no na 3,375 mln zł plus VAT.

Radni zgodzili się też na to, żeby wójt 
bez przetargu wydzierżawił młodemu 
lekarzowi lokal w Chludowie. Dzierża-
wa obowiązywać ma przez 25 lat.

Zdrowie jest dla naszych decyden-
tów bardzo ważne. Dlaczego? Ano 
dlatego, że Wysoka Rada przyjęła też 
zasady korzystania z pomieszczeń 
w placówkach oświatowych. Pomiesz-
czenia te udostępniane będą przede 
wszystkim na cele związane z oświatą, 
kulturą fizyczną i – uwaga – promocją 
zdrowia.

A zdrowie i kultura fizyczna niero-
zerwalnie wiążą się ze sportem. Tak 
się składa, że w dalszej kolejności rajcy 
debatowali na temat zasad przyznawa-
nia stypendiów sportowych oraz zasad 
przyznawania nagród za osiągnięcia 
sportowe. Przypomnijmy, że temat ten 
budził w naszej gminie spore kontro-
wersje. Kilka miesięcy temu zebrał się 

nawet w tej sprawie okrągły stół pod 
przewodnictwem radnego Krzyszto-
fa Pilasa - przewodniczącego Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu. Uczestnicy 
okrągłego stołu, czyli przedstawicie-
le władz gminy i klubów, spierali się 
przede wszystkim o to, czy nagrody 
i stypendia przyznawać tylko miesz-
kańcom naszej gminy i kogo w ogóle 
za mieszkańca można uznać.

- W czasie obrad ustaliliśmy, że po-
szczególne kluby prześlą nam swoje 
uwagi – relacjonował kolegom rad-
nym K. Pilas. – Niestety, ostatecznie 
uczynił to tylko jeden klub – „Suchary” 

– ubolewał. – Potem odbyło się jeszcze 
jedno spotkanie, na które dotarł przed-
stawiciel tylko jednego klubu – karate-
ków – machnął ręką.

- Nowa koncepcja nie została nasze-
mu klubowi przekazana – tłumaczył 
Marek Czupryniak z UKS „Delfin”. – 
Wygląda na to, że nie jest ważne to, co 
jest ważne. Ważne jest to, żeby zacho-
wać pozory praworządności – ocenił 
z goryczą. – Myślałem, że zmieniamy 
zasady po to, żeby przepisy były lepsze, 
żeby podtrzymać w naszej gminie do-
brą kondycję sportu, żeby motywacja 
zawodników była wyższa – wymieniał. 

– A jakże ma być wyższa, jeśli nagrodę 
miałby dostać nie pierwszy zawodnik, 
lecz np. pięćdziesiąty?! – pytał drama-
tycznie, sugerując przyjęcie jasnych za-
sad przyznawania wyróżnień. – Sama 
wysokość nagrody nie motywuje, jeśli 
nie ma przejrzystych kryteriów jej 
przyznawania – argumentował.

Działacz dodał, że nagradzać nale-
ży zawodników startujących w poważ-
nych dyscyplinach, a nie np. w wyścigu 
smoczych łodzi czy rzucie beretem.

- Nie może być też tak, że wyróżnia 
się warszawiaka, który na 10 dni za-
meldował się w naszej gminie – pod-
sumował.

- Naiwnie wyobrażałem sobie, że 
wszystkie kluby się dogadają i dostarczą 
naszej komisji uzgodniony przez siebie 
projekt regulaminu – skwitował dotych-
czasową dyskusję przewodniczący Pilas.

- Zauważyłem, że każda uchwała 
sportowa budzi masę emocji – wes-
tchnął Jarosław Ankiewicz.

Zgodziła się z nim radna Anna 
Małłek:

- Za dużo jest tych kontrowersji 
– oświadczyła. – Ja bym w ogóle z na-

gród i stypendiów zrezygnowała, a za-
oszczędzone pieniądze przeznaczyła 
na sport masowy – zaproponowała.

Wójtowi Wojterze przede wszyst-
kim nie spodobał się pomysł, aby klu-
by same opracowały projekt uchwały:

- To tak, jakby związki zawodowe 
same przygotowały ustawę o najniż-
szym wynagrodzeniu – porównał 

i przekonywał, że projekt regulaminu 
przygotowany przez Urząd Gminy 
wcale nie jest niedemokratyczny:

- W różnych dyscyplinach obo-
wiązują różne zasady, stąd nie może 
być jednolitych kryteriów dla każdej 
z dyscyplin – wywodził. – Np. druży-
na piłki nożnej może awansować do 
drugiej ligi, a drużyna piłki wodnej 
nie – podał przykład. – Dlatego też 
pewna uznaniowość jest w tej materii 
potrzebna – uciął.

Bezgranicznie zdegustowani
Po zamknięciu spraw y nagród 

i stypendiów wójt Grzegorz Wojte-
ra poinformował radnych o tym, że 
Wojewódzki Sąd Administracyjny 
w Poznaniu rozstrzygnął na naszą 
korzyść spór gminy Suchy Las z Za-
kładem Zagospodarowania Odpa-
dów. Przypomnijmy, że ZZO uznał, 
iż ziemia nad zbiornikami z bioga-
zem na terenie w ysypiska odpadów 
komunalnych to łąki i pastwiska. 
Władze Suchego Lasu się z tym nie 
zgodziły, a Samorządowe Kolegium 
Odwoławcze, a teraz także WSA 
przyznali rację gminie. Wbrew po-
zorom nie chodzi tu jedynie o spór 
semantyczny – od łąk i pastwisk pła-
ci się niższy podatek.

Wójt Wojtera poinformował także 
radnych o tym, że po odejściu Andrze-
ja Stawskiego pełniącym obowiązki 
prezesa ZKP jest Jacek Szymański, 
który pozostanie na stanowisku, do-
póki w wyniku konkursu nie zostanie 
wyłoniony nowy prezes.

Z kolei przewodniczący Rady 
Gminy Jarosław Ankiewicz przeczytał 
radnym pisma od kierownika Refe-
ratu Ochrony Środowiska Wiesława 
Orczewskiego. Z pism tych wynika, że 
jakość wody w Rowie Złotnickim, na 
terenie naszej gminy, jest dobra. Przy-
pomnijmy, że ekologowie oskarżają 
Suchy Las, że zanieczyszczenia spły-
wające tym ciekiem zatruwają Jezioro 
Strzeszyńskie. O sprawie pisaliśmy 
szerzej w poprzednim numerze nasze-
go „Magazynu”.

Pod koniec sesji przewodniczą-
c y Ankiewicz odczytał list od jedne-
go z mieszkańców, przekazany przez 
radnego Pilasa. Mieszkaniec ów 
interesował się, o ile droższa, w po-
równaniu z kosztorysem, będzie 
budowa boiska przy nowej szkole 
we wschodniej części Suchego Lasu. 

„Kto zapłaci za niedociągnięcia, dla-
czego boisko, warte kilka milionów, 
było od początku źle zaprojektowa-
ne. Czy na nas ciąży fatum, że mamy 
za małe boisko, za krótki basen i za 
niską Halę Sportową?” – dopyty wał 
anonimow y autor pisma.

- Mocne sformułowania – skomen-
tował J. Ankiewicz. – Wyczuwam tu 
nieuzasadnione aspiracje jednego 
z klubów. A przecież mogliśmy w ogó-
le boiska nie budować i nie słuchać wy-
powiedzi zdegustowanych działaczy 

– zwrócił uwagę. – Wiem, że niedługo 
wybory, ale gdzieś powinny być grani-
ce – oburzał się.

- Żadnych podziękowań, tylko pre-
tensje – kręciła z niedowierzaniem 
głową radna Danuta Wilk.

Radny Pilas zmienił temat i zapytał, 
czy poznańscy urzędnicy mają w koń-
cu zamiar prześwietlić chodnik bie-
gnący wzdłuż ulicy Sucholeskiej, na 
odcinku od torów kolejowych do ulicy 
Strzeszyńskiej.

- Piesi się boją tamtędy chodzić – alar-
mował. – Chodzą poboczem jezdni.

- Podpisuję się pod tym pytaniem 
obiema rękami – wsparł kolegę radny 
Tasarz. – Przejeżdżałem tam i widzia-
łem, co się dzieje.

- Będziemy monitować w Zarządzie 
Dróg Miejskich – uspokajał wójt Wojtera.

Radny Tasarz powrócił też do spra-
wy wojny z dzikami. Przypomnijmy, 
że w latach poprzednich zwierzęta 
te nachodziły posesje spokojnych 
mieszkańców naszej gminy, ryjąc im 
trawniki. Za karę część zwierząt zosta-
ła zabita. Te pozostałe przy życiu nie 
wyciągnęły jednak z tego faktu właści-
wych wniosków:

- Dzikie świnie ryły tym razem na 

ulicy Dębowej i uszkodziły przewód 
telefoniczny – oskarżył radny Tasarz.

Po chwili zastanowienia wójt Woj-
tera oświadczył, że zastosowana zosta-
nie zasada kija i marchewki. Do krnąbr-
nych zwierząt znów będzie się strzelać. 
Ale na zabijaniu się nie skończy.

- Spróbujemy też wyłożyć dzikom 
jedzenie na poligonie – powiedział. 

– Dzięki temu mamy nadzieję odcią-
gnąć czworonogi od naszych domów.

Krzysztof Ulanowski

Siatka lepsza niż kule
Mieszkańcy osiedla Suchy Las spotkali się na początku 
września, żeby wspólnie zdecydować, na co wydać w przy-
szłym roku pieniądze z funduszu „Pobudzenie aktywności 
obywatelskiej”.

POGOTOWIE 
KLUCZOWE 
New Key

-  awaryjne otwieranie samochodów
-  dorabianie kluczy samochodowych 
 z immobiliserem
- naprawa aut po włamaniu
- naprawa zamków i stacyjek 

samochodowych
-  naprawa pilotów
-  dorabianie kluczy domowych
- awaryjne otwieranie mieszkań
-  sprzedaż zamków domowych
-  montaż zamków domowych
-  naprawa obuwia

ul. Bogusławskiego 1, 62-002 Suchy Las
pn.-pt. 9.30 - 17.30, sob. 10.00 - 14.00 603 118 159

AWARIE 24h

Boisko do siatkówki plażowej
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Malownicza okolica, piękna po-
goda, dobry humor i profesjonalni 
instruktorzy to sprawdzony przepis na 
sportowe pożegnanie lata. W niedzie-
lę 7 września wszystkie te składniki 
udało się z sukcesem połączyć. Kilka-
naście osób zgromadzonych nad Rygą 
aktywnie i zdrowo spędziło słoneczne 
przedpołudnie, uczestnicząc w zaję-
ciach prowadzonych przez trenerów 
klubu Fit Athletica.  

- Zaprosiliśmy tu dziś mieszkań-
ców Suchego Lasu, by zachęcić ich 
do akty wności fizycznej, bezcennej 
dla naszego ciała. Do akty wności 
bez względu na wiek i porę roku. 
Chcieliśmy również zaprezentować 
im zajęcia prowadzone w naszym 
klubie, m.in. jogę. To ćwiczenia za-
równo dla pań, jak i dla panów. Pole-
camy je szczególnie osobom zestre-
sowanym, żyjącym w ciągłym biegu. 
Joga kładzie duży nacisk na oddech, 
pozwala się zrelaksować i skutecznie 
walczyć ze stresem. Osobom star-
szym polecamy natomiast zajęcia 
dbające o zdrow y kręgosłup – łagod-
ne ćwiczenia rozciągające, cieszące 
się dużym powodzeniem w naszym 
klubie – opowiadała Agata Skowiera, 
instruktorka w Fit Athletica.

 Spotkanie zorganizowane przez 
wójta Grzegorza Wojterę we współ-
pracy z klubem Fit Athletica oraz Za-
rządem Osiedla Suchy Las-Wschód 

zgromadziło nad Rygą liczną grupę 
zainteresowanych. Część z nich 
ćwiczyła już wcześniej, część sko-
rzystała z okazji, by po raz pierwszy 
spróbować swoich sił w tego typu 
zajęciach.    

- Lato zbliża się ku końcowi, pra-
gnęliśmy zatem wykorzystać piękną 
pogodę, by razem poćwiczyć w ple-
nerze. Letnia aura sprzyja zdrowej 
aktywności na świeżym powietrzu, 
wszyscy wtedy mamy więcej chęci 
i motywacji do ćwiczeń, częściej 
jeździmy na rowerze, biegamy, spa-
cerujemy. By tych chęci nie zabrakło 
nam jesienią i zimą, już teraz zachę-
camy do regularnych treningów w 
Fit Athletica. Każdy znajdzie u nas 
zajęcia dla siebie, mamy naprawdę 
świetnych instruktorów. Tym, którzy 
wolą ćwiczyć indywidualnie oferuje-
my pomoc trenera, a wszystkim zain-
teresowanym także dietetyka. Moda 
na ćwiczenia to moda na zdrowie, 
warto jej ulec! – zachęcała zebranych 
Magdalena Piątek z gminnego Klubu 
Fitness Fit Athletica.

Aktywni nie liczą lat…  
By wzmocnić nadwątlone wysił-

kiem fizycznym siły – a na świeżym 
powietrzu uczestnikom zajęć apetyt 
dopisywał – można było do woli czę-
stować się zdrowymi przekąskami 
przygotowanymi przez Zarząd Osie-
dla Suchy Las-Wschód. Oraz uzupeł-
nić płyny… 

- Bardzo podoba mi się ta inicjaty-
wa. Choć mam już swoje lata – nie po-
wiem, ile – wciąż jestem aktywna na 
co dzień, chodzę na salsę do Centrum 
Kultury, korzystam z basenu, jeżdżę 
na rowerze. Jednak w wakacje brakuje 
mi regularnych treningów, bo część 
zajęć jest zawieszona w okresie urlo-
powym. Dziękuję zatem panu wójtowi 

za dzisiejsze treningi i proszę o więcej 
– w imieniu swoim i koleżanek. Takie 

letnie ćwiczenia w plenerze, choćby 
raz w tygodniu, nawet gdyby były od-
płatne, to świetny pomysł – mówiła 
Grażyna Handke, mieszkanka Suche-
go Lasu – Jako pielęgniarka doceniam 
dobrodziejstwa płynące z aktywności 
fizycznej. Gdy ćwiczę, widzę, że moja 
sylwetka jest wyprostowana. Czuję się 
lepiej i lepiej wyglądam. My kobiety 
musimy o siebie dbać, by jak najdłużej 
korzystać z życia – przekonywała z en-
tuzjazmem. 

Trzymaj pion
Dużym zainteresowaniem ćwi-

czących cieszył się również Trening 
Funkcjonalny, imitujący ruchy, jakie 
wykonujemy na co dzień. Co było 
największą zachętą dla uczestników? 
Wyrzeźbiona sylwetka prowadzącego 
trening mistrz kulturystyki Jacka Mo-
mota. Nie odstraszył ich nawet rozło-
żony przez trenera na trawie – groźnie 
wyglądający – „tor przeszkód”.

Uczestnicy zajęć wykonali jeden 
pełny obwód, podzielony na 20 stacji. 
Każda kolejna wymagała wykonania 
innego ćwiczenia, z wykorzystaniem 
m.in. hantli, sztangi, mat, piłek ovo czy 
piłek sensorycznych. 

- Trening Funkcjonalny pełni bar-
dzo istotną funkcję fizjoterapeutyczną 
dla mięśni głębokich, które odpowia-
dają m.in. za utrzymanie równowagi 
naszego ciała. Zaprezentowałem dziś 
Państwu ćwiczenia, jakie wykonuje-
my podczas treningu w klubie, w wersji 
dostosowanej do naszych możliwości 
czasowych. Czy zgodzicie się Państwo 
ze mną, że najtrudniejsze były te, które 
na pierwszy rzut oka wyglądały na ła-
twe i przyjemne? Wcale nie te z cięża-
rami, ale te na piłkach. Nie ukrywam, 
że jutro może nas wszystko boleć. Jed-
nak mam nadzieję, że to nie zniechęci 
Państwa do regularnej praktyki Tre-
ningu Funkcjonalnego w klubie – za-
chęcał Jacek Momot.

Karolina Bańka

WYDARZENIA
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W stanicy panuje icie rodzinna atmosfera

Sportowe pożegnanie lata nad Rygą
W zdrowym ciele … młody duch
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Jacek Momot, mistrz kulturystyki oraz instruktor 
Fit Athletica - „zmusił” zrelaksowanych 
jogą uczestników do ciężkiej pracy :-)  

Agata Skowiera tłumaczyła 
rolę oddechu w praktyce jogi 

Uczestniczki Treningu Funkcjonalnego 
wylewają siódme poty 

Grażyna Handtke (z prawej) 
dba o kondycję każdego dnia  

Danuta Pelz, przedstawicielka Zarządu Osiedla Suchy 
Las-Wschód, który zadbał o zdrowe przekąski  Pozycje równoważne wcale nie są takie łatwe...  

Woda siły i urody doda 

Chwila relaksu na matach 
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Spotkanie, które odbyło się na po-
czątku września w sali konferencyjnej 
sucholeskiego „Octopusa”, zorganizo-
wała firma szkoleniowa Mezopuls przy 
współpracy z firmą EMPIRE. Sympo-
zjum poprowadził dyrektor EMPIRE 
dr Daniel Palonek zaproszony przez 
Centrum Szkoleniowe Mezopuls, 
reprezentowane przez Annę Meller 
i Martę Hoffmann. Obie panie na co 
dzień prowadzą szkolenia z zakresu 
kosmetologii estetycznej oraz wyko-
nują zabiegi w Salonie Urody „Awan-
garda” w Suchym Lesie.

- Spotkanie cieszyło się dużym 
zainteresowaniem – podkreśla Anna 
Meller. – Do Suchego Lasu przy-
byli profesjonaliści z całej Polski. 
W związku z powyższym będziemy 
podobne sympozja organizować cy-
klicznie. Najbliższe już 12 październi-
ka o godz. 11.00.

Wszyscy zainteresowani mogą 
kontaktować się z organizatorem pod 
numerem 535 353 193. A zaintereso-
wać się z pewnością warto. Nadciąga 
jesień, a jesień to sezon sprzyjający 
zabiegom eksfoliacji (czyli złuszczania 
naskórka) chemicznych. Na rynku jest 
wiele dobrej jakości peelingów, jednak 
z wysoką jakością wiąże się zazwyczaj 
też wysoka cena. W tej sytuacji Cen-
trum Szkoleniowe Mezopuls rozpo-
częło poszukiwanie nowych prepara-
tów. I tak trafiło na markę Peel Mission, 
stworzoną przez firmę EMPIRE Skin 
Care Solution. Produkty tej marki 
charakteryzują się wysoką jakością, 
dużą skutecznością a przy tym cena 
zabiegu jest zadowalająca. Produkty 
te, których aktywnym składnikiem są 
kwasy hydroksylowe, szybko pozwa-
lają uporać się z takimi problemami, 
jak trądzik, przebarwienia czy blizny. 
Dużą popularnością cieszą się też 
kuracje odmładzające, ujędrniające 
i przeciwzmarszczkowe. Kosmetyki 
marki Peel Mission mogą być uzu-
pełnieniem kuracji wspomagającej 
zabiegi mezoterapii igłowej. Klientami, 
którzy mogą kupić te kosmetyki, są 
wyłącznie profesjonaliści.

Każdy natomiast może umówić się 
na zabieg czy peeling w Salonie Urody 
Awangarda przy ulicy Obornickiej 88.

Redakcja

- Kiedy poczułaś potrzebę, żeby 
tworzyć: malować, rysować czy 
fotografować?

- Malować i rysować lubiłam już 
w przedszkolu (uśmiech). Fotogra-
fią zainteresowałam się dopiero na 
studiach, na poznańskiej ASP. Swoją 
drogą dziś niemal każdy ma aparat fo-
tograficzny zawsze przy sobie, w telefo-
nie komórkowym, w związku z czym 
może sfotografować to, co przykuje 
jego uwagę.

- A co przykuwa Twoją uwagę?
- Przyroda. Na przykład pole, któ-

re mijam na spacerze z psem, światło 
przechodzące przez burzowe chmury 
czy też deszcz parujący z rozgrzanego 
asfaltu po letniej ulewie...

- Ale malujesz i rysujesz raczej ludzi 
niż przyrodę. Dlaczego?

- Najczęściej mam zamówienia na 
portrety. Poza tym malowanie ludzi wy-
daje mi się ciekawsze. Czasem myślę jed-
nak, że te zdjęcia natury, które robię dość 
często, kiedyś przetworzę na obrazy. Na 
razie dokumentuję kolory, światło i kom-
pozycje. Pamiętam też, że pod koniec 
studiów wysłałam na studencki konkurs, 
organizowany przez ASP we Wrocławiu, 
serię rysunków tuszem mojego psa. Wy-
grałam zresztą ten konkurs.

- Ile miałaś do tej pory wystaw 
swoich dzieł?

- Na razie jedną, trwającą od kwiet-
nia do czerwca 2012 r. Była to wysta-
wa portretów w Galerii Werbalnej 
DUCK-TAK Agnieszki Balewskiej.

- Znalazły się tam portrety Twojej 
rodziny, ale także… Marylin Mon-
roe. Skąd taki wybór?

- Ludzie, na których zamówienie 
malowałam portrety, nie chcieli ich 
wypożyczyć na ekspozycję. Najwyraź-
niej przywiązali się do nich (śmiech).  
No, a moim najbliższym nie wypadało 
mi odmówić.

- Ale co pomiędzy Twoimi krewny-
mi robiła Marylin?!

- Lubię ją bardzo. Uważam Mary-
lin za kobietę ponadczasowo piękną, 
wręcz ikonę kobiecości. Zresztą jest tą 
ikoną nie tylko dzięki swojej urodzie, 
ale także inteligencji, wdziękowi, gło-
sowi, mimice, sposobowi poruszania 
się. Przypomnijmy sobie chociażby jej 
pospieszny truchcik w stronę pociągu, 
który za chwilę ma odjechać.

- „Pół żartem, pół serio”?
- Tak, to jeden z moich ulubionych 

filmów. A wracając do Marylin, pamię-
tajmy, że jako małe dziecko mieszkała 
w sierocińcu. Jej życie nie było usłane 
różami i pewnie dlatego bardzo chcia-
ła, żeby pokochał ją każdy człowiek.

- Na co dzień nie zajmujesz się jed-
nak portretowaniem Marylin, lecz 
tworzeniem grafiki użytkowej…

- Owszem, można się z nią zapo-
znać na mojej stronie www.krenz.
com.pl. Wraz z partnerem tworzymy 
na zlecenie różnych firm, najczęściej 
z Poznania i okolic, choć robiliśmy też 
kalendarze ścienne dla polskiej spółki-
córki niemieckiej firmy transportowej 
Anton Röhr. Zdarzyła nam się też pra-

ca dla wydawnictwa hiszpańskiego. 
Przygotowaliśmy dla nich grafikę ma-
teriałów promocyjnych kolekcji popu-
larnonaukowej dla nastolatków.

- Pierwszy Twój rysunek, jaki 
widziałem, przedstawiał dziecko 
przykute do kaloryfera. Było to na 
początku lat 90. X X wieku, a rysu-
nek stanowił ilustrację do mojego 
tekstu dla „Gazety Wyborczej”. 
Tekst oczywiście dotyczył znęcania 
się nad dziećmi.

-  Rysunki dla „Wyborczej” dawały 
mi sporo satysfakcji. Kilka z nich zna-
leźć można na mojej stronie interneto-
wej: serce u psychoterapeuty, jamnik 
z gazetą, pyrania czy sezon na ślimaki.

Rozmawiał Krzysztof Ulanowski

WYWIAD / REKLAmA Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu

SKUTECZNA
REKLAmA
W TWOIm
ZASIĘGU

669 69 00 36

 Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu  URODA

Ponadczasowe piękno Marylin Monroe
Z artystką Elżbietą Krenz, mieszkanką Golęczewa, pół żartem, pół serio rozmawiamy 
o ludziach, zwierzętach, przyrodzie i oczywiście o sztuce.

Peelingi to nasza pasja – sezon czas rozpocząć!
W Suchym Lesie odbyło się sympozjum, na które przybyły kosmetyczki i kosmetolodzy 
z całej Polski. Tematem szkolenia była kosmetologia estetyczna.

Salon Urody Awangarda
ul. Obornicka 88

Suchy Las
tel. 61 8 119 913
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URZĄD GMINY
www. suchylas.pl
tel. 61 8926 250

tel.  61 826 62 62
SUCHY
LAS

OSIEDLE
GRZYBOWE

JELONEK
ZŁOTNIKI

tel. 602 456 154

Galeria Sucholeska 
509 473 120

JELONEK

JÓŹWIAK S.C.

UKS meczbol zaprasza dzieci 
do szkółki tenisowej.
Zajęcia grupowe oraz indywidualne 
organizowane od 6 roku życia.

Wynajem kortów
Opieka trenerów
Sparingi

tel. 61 8 110 520  
kom. 604 095 737

Złotniki
ul. Złotnicka

OPONY - SERWIS
WULKANIZACJA
tel. 511 821 222 

61 843 88 05

tel. 61 812 52 81

www.dobreryby.pl
Codziennie świeża dostawa wprost na Twój stół!

tel. 
61 652 28 13

33

tel. 607 924 484, www.jota-edu.pl



Nie zwalniamy tempa …
- Po sukcesie, jakim okazał się koncert 

Placido Domingo w dniu kanonizacji 
papieża Jana Pawła II, absolutnie nie spo-
częliśmy na laurach. Wręcz przeciwnie, 
fantastyczny odbiór tego wydarzenia 
zmotywował nas do jeszcze cięższej pra-
cy, której efekty mogą Państwo podzi-
wiać od początku września. Nie mam 
tu na myśli wyłącznie repertuaru, ale 
również nowe rozwiązania technologicz-
ne i jeszcze lepsze nagłośnienie naszych 
spektakli. Jednocześnie w trosce o kom-
fort i wygodę naszych widzów wciąż po-
dejmujemy starania o nową siedzibę dla 
Teatru Muzycznego – zapowiada dyrek-
tor Przemysław Kieliszewski – Pierwszą, 
zaprezentowaną w październiku premie-
rą, będzie hit z Broadwayu – „Jekyll&Hy-
de”. W przedstawieniu, jakiego w Pozna-
niu nie było od lat, będą Państwo mogli 
zobaczyć i usłyszeć nowozaangażowane 
przez nas gwiazdy polskiego musicalu: 
Janusza Krucińskiego, Edytę Krzemień, 
Wojciech Paszkowskiego i Martę Wiejak. 
W październiku zapraszamy również na 
specjalny koncert zaduszkowy. A w kolej-
nych chłodnych miesiącach, na poprawę 
humoru, szczególnie polecam przeza-
bawną komedię „Akompaniator”. Opo-
wiada ona o beznadziejnie zakochanym 
w divie muzyku, który akompaniuje jej 
od 30 lat, nie mając odwagi, by wyznać 
swoje uczucia. Kiedy wreszcie decyduje 
się na ten krok, okazuje się, że wybrał naj-
mniej odpowiedni moment… To spek-
takl dla widzów lubiących mistrzowskie 
pojedynki aktorskie, dobrą muzykę 
i inteligentny, nieco absurdalny humor. 
W głównych rolach zobaczą Państwo 
genialny duet, Wiesława Paprzyckiego 
i Lucynę Winkel, dobrze znanych z na-
szej hitowej komedii „Mayday”. Wielkim 
wydarzeniem będzie również wyjąt-
kowy koncert-spektakl, opowiadający 
o przedwojennej Polsce, składający się 
z wiecznie żywych przebojów w nowych 
aranżacjach. Będzie to opowieść łącząca 
żywą akcją, dobrą piosenkę oraz kaba-
ret. Przedstawienie przeniesie widzów 
w świat gwiazd kina przedwojennego: 
Eugeniusza Bodo, Lody Halamy i Han-
ki Ordonówny oraz przypomni teksty 
kabaretowe artystów takich jak Zielony 
Balonik czy Bim-Bom. Przedstawienie 
jest adresowane do widzów w każdym 
wieku, seniorzy będą mogli przeżyć raz 
jeszcze lata swojej beztroskiej młodości, 

a młodzi – poznać Polskę, jakiej nie znają 
– dodaje Przemysław Kieliszewski.

Muzyczny dzieciom 
Oprócz interesujących premier 

Teatr Muzyczny przygotował rów-
nież niecodzienną ofertę edukacyjną, 
skierowaną do dzieci i młodzieży. Na 
najmłodszych widzów czekają m.in.: 
zajęcia ruchowe, wycieczki po teatrze 
i różne warsztaty tematyczne.

- Nie zapominamy równocześnie 
o spektaklach dla naszych milusińskich. 
Całe rodziny zapraszamy  na „Kopciusz-
ka”, „Myszki i wojnę” i „Pchłę Szachraj-
kę”. Na maj zaplanowaliśmy premierę 

„Dookoła karuzeli, czyli dziecko potra-
fi” – radosnego musicalu utrzymanego 
w konwencji kabaretu, na czterech 
aktorów i gromadkę dzieci. Właściciel 
wesołego miasteczka zaprosi na magicz-
ną przejażdżkę  czarodziejską karuzelą: 
żaglowcami, statkami pirackimi, końmi 
oraz samochodami wyścigowymi i stra-
żackimi. Przed najmłodszą, a jednocze-
śnie najbardziej wymagającą, widownią 
wystąpią najwięksi artyści, największego 
Wesołego Miasteczka, w największym 
państwie świata – w państwie Karuzeli. 
W spektaklu wystąpią również dzieci ze 
szkoły Łejery, które nie po raz pierwszy 
pojawią na naszej scenie u boku doro-
słych artystów – opowiada Barbara Pa-
welec z Teatru Muzycznego.

Dla stałych bywalców …   
Teatr Muzyczny nie zapomina 

również o widzach, którzy wiernie to-
warzyszą mu od kilkunastu lat. 

Z myślą o nich – w ramach targów 
Aktywni 50 + – przygotowywana jest 
specjalna oferta, której szczegóły zdra-
dzimy Państwu niebawem.

W repertuarze teatru w kolejnym 
sezonie kontynuowany będzie popu-
larny i bardzo lubiany cykl spotkań Kra-
kowskiego Salonu Poezji Anny Dymnej, 
w którym za symboliczną opłatą posłu-
chać można klasyki polskiej poezji w wy-
konaniu wybitnych aktorów. W poprzed-
nich edycjach wiersze polskich poetów 
prezentowali widzom m.in.: Anna Dym-
na, Rafał Królikowski, Teresa Lipowska, 
Anna Nehrebecka i Aleksander Macha-
lica. W nowym sezonie opiekę nad orga-
nizacją spotkań Krakowskiego Salonu 
przejmie prof. Marek Ratajczak – wybit-
ny filolog i znawca poezji. W pierwszych 

miesiącach usłyszymy dzieła Dantego, 
Szymborskiej oraz Herberta, a o dozna-
nia estetyczne zadbają m.in.: Anna Dym-
na, Andrzej Seweryn i Jerzy Zelnik.

Karolina Bańka 

SKUTECZNA
REKLAmA
W TWOIm
ZASIĘGU

669 69 00 36
IEris(148_5x67_5)SuchyLasReklama 2.indd   1 14-02-28   11:29

REKLAmA Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu KULTURA

Oferujemy Państwu Pranie:
pościeli, ręczników i obrusów,

odzieży służbowej, 
ochronnej, roboczej,

mat wejściowych

tel./fax  61 849 92 09 
lub 61 848 98 92

TRANSPORT NA TERENIE 
POZNANIA I OKOLIC GRATIS.

60-449 Poznań
ul. Wichrowa 4
www.rr.pl

Szkoła Językowa JOTA
Centrum Kultury Suchy Las 

ul. Szkolna 16
Szkoła Podstawowa  

w Suchym Lesie 
ul. Szkolna 15

zAPISz SIę NA JęzyK 
dO NASzEJ SzKOły!

CENA: już od 20 zł za lekcję!
biuro@jota-edu.pl, tel. 607 924 484

www.jota-edu.pl

konkurencyjne ceny

Nowy sezon w Teatrze Muzycznym
Tym wszystkim, których smutkiem napawa nieuchronny koniec sezonu urlopowego, nastrój 
poprawić może inna – dla odmiany radosna – wiadomość. Kończy się bowiem również 
„sezon ogórkowy” w Teatrze Muzycznym w Poznaniu. Po wakacyjnej przerwie , gdy z afisza 
zniknęły uwielbiane przez widzów spektakle, aktorzy teatru wracają pełni sił i nowych po-
mysłów. Co więcej, we wzmocnionym składzie i pełnym intrygujących nowości repertuarze.

Wiesław Paprzycki (tytułowy „Akompaniator”)

„Kopciuszek”

Spektakl dla dzieci „Myszki i Wojna”
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LASEROWE USUWANIE OWŁOSIENIA 
METODĄ LIGHT SHEER
PROMOCJE PAŹDZIERNIKOWE:
PACHY   300 zł   130 zł
BIKINI GŁĘBOKIE   400 zł    220 zł
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WYDARZENIA

Dożynki w Chludowie
Plon niesiemy, plon…

Parafialne święto plonów w Chlu-
dowie tradycyjnie rozpoczęła msza 
święta i barwny korowód. Korowód, 
w którym – w ślad za orkiestrą – w dwu-
konnej bryczce podążali wójt gminy Su-
chy Las Grzegorz Wojtera, proboszcz 
chludowskiej parafii o. Ryszard Hoppe 
oraz rektor werbistowskiego domu mi-
syjnego o. Józef Michna.

Zgromadzonych na uroczystości 
gości powitała sołtys Chludowa, Ha-
lina Gramsch:

- Nasze dzisiejsze święto to radość 
i odpoczynek po ciężkiej pracy. Ważne 
dla nas wszystkich przypomnienie, że 
dzięki pracy rolników codziennie na 
nasze stoły trafia świeży chleb. To im 
składamy dziś serdeczne podziękowa-
nie, za dary ich serc i owoce ich pracy.

 A tychże owoców zgromadzeni 
mogli kosztować do woli. Na dożyn-
kach nie mogło bowiem zabraknąć 
pysznego, staropolskiego jadła: aroma-
tycznego żurku i grochówki, mięs z gril-
la, tradycyjnego smalcu z kwaszonym 
ogórkiem oraz wspaniałych wypieków, 
przygotowanych przez koła gospodyń.   

„Pietrek tańczy z kozą…”   
Gwoździem obchodów dożynko-

wych były 2. Chludowskie Spotkania 
z Folklorem. Bogaty program artystyczny 
przygotował Zespół Pieśni i Tańca „Chlu-
dowianie”, Orkiestra Dęta z Chludowa, 
Kapela Dudziarzy Wielkopolskich, „Go-
ślinianie” oraz chorwacka grupa „Sijač”.

Licznie zgromadzeni goście podzi-
wiać mogli nie tylko talent wykonaw-
ców, ale i piękne ludowe stroje. 

Szczególnie gromkie wybuchy 

śmiechu i aplauz publiczności wzbu-
dziły dożynkowe tańce i przyśpiewki 
w wykonaniu najmłodszych artystów.

Chludowska Orkiestra Dęta zapro-
ponowała natomiast gościom wspólne 
śpiewanie.

- Zawędrowaliśmy z polską muzy-
ką od Tatr po Bałtyk. Od „Hej bystra 
woda”, przez „Poszła Karolinka”, „Ku-
kułeczka kuka” i „Zielony mosteczek”, 
po „Żeglujże żeglarzu”. Proponuję za-
tem połączyć całość  piosenką „Płynie 
Wisła, płynie” – zachęcił zebranych 
do wspierania orkiestry kapelmistrz 
Krzysztof Żeleśkiewicz.

Wytnij hołubca   
Na zakończenie części artystycz-

nej „Chludowianie” przygotowali nie-
spodziankę – naukę krakowiaka.

Do tańca zostali porwani m.in. 
radna Grażyna Głowacka, sołtys 
Chludowa Halina Gramsch oraz go-
ście z Chorwacji.

Okazało się, że tańczyć krakowiaka 
może każdy z nas. A w połączeniu pasji 
tancerzy i „cywilów” drzemie siła – nagro-
dzona głośnymi owacjami tych, którym 
udało się uniknąć porwania na scenę...   

- Chcieliśmy wciągnąć naszych go-
ści do wspólnej zabawy, oderwać ich 
od tych wszystkich frykasów. Pokazać, 
że folklor to nie tylko przestępowanie 
z nogi na nogę na scenie, ale i spory 
wysiłek oraz niełatwa choreografia. 
Jako gospodarze dzisiejszej uroczysto-
ści pragnęliśmy mocno zaakcentować 
zarówno jej początek – pięknym ob-
rzędem chleba – jak i koniec, naszym 
narodowym tańcem – podsumowała 

Liliana Tarnowska, choreograf Zespo-
łu Pieśni i Tańca „Chludowianie”. 

„Słomiany zapał” czyli 
laleczki nie tylko dla dzieci

Podczas dożynkowych uroczy-
stości nie zabrakło także konkursów 
i warsztatów dla dzieci. 

Najmłodsi goście mieli okazję 
nakarmić szyszkami głodną świnkę, 
a także upleść ze słomy urocze laleczki. 
Zajęcie to okazało się fascynujące nie 
tylko dla dzieci, ale i dorosłych, zarów-
no pań, jak i panów.

- Rzeczywiście wyplatanie sło-
mianych lalek wymaga cierpliwości 
i zręcznych palców, ale to fantastyczna 
zabawa i piękna pamiątka – komento-
wali uczestnicy warsztatów. 

Spadkobiercy tradycji
Urszula Okupniak oraz Hanna 

Kuciatycka z małżonkami, goście Pań-
stwa Nowaków z Chludowa, chętnie 
dzielili się z nami swoimi wrażeniami: 

- Pierwszy raz widzieliśmy tak pięk-
ny dożynkowy korowód, z księdzem 
proboszczem i panem wójtem na czele. 

Atmosfera jest wspaniała, jedzenie do-
skonałe, a występy niezwykle ciekawe. 
Szczególnie w wykonaniu najmłod-
szych artystów. Jesteśmy naprawdę 
wzruszeni staropolską, serdeczną go-
ścinnością, której na próżno szukać 
dziś w wielkich miastach. Duże wraże-
nie zrobiła na nas aktywność lokalnej 
społeczności, która zarówno we wspól-
ną pracę, jak i zabawę wkłada tyle serca. 
Urzekł nas także chludowski kościół, 
piękny, zadbany, z tym szczególnym 
klimatem właściwym starym, drew-
nianym świątyniom – zachwycały się 
panie Urszula i Hanna. 

- Co więcej, widać tu również in-
tegrację między sołectwami. Oraz 
współpracę na skalę międzynarodo-
wą, o czym świadczy występ chor-
wackiego zespołu ludowego. Cieszy 
nas, że młodzież garnie się do takich 
inicjatyw, chce kultywować tradycje 
przodków. Oni są naszą przyszłością, 
warto zatem dbać o to, by mieli silne 
korzenie i nieśli w sobie pamięć po-
przednich pokoleń – dodali ich mał-
żonkowie.

Karolina Bańka 

Przejmujemy stacje kolejowe
Zrobiliśmy kolejny ważny krok w kierunku utworzenia kolei 
aglomeracyjnej. Gmina i PKP porozumiały się co do przeję-
cia nieruchomości pod przystanki i dworce kolejowe.

Przedstawiciele Urzędu Gminy 
i PKP spotkali się na rozmowy 12 
sierpnia br. W wyniku negocjacji obie 
strony zgodziły się, że gmina otrzyma 
nieodpłatnie siedem nieruchomości 
w Złotnikach, Golęczewie i Chludo-
wie. Po modernizacji linii kolejowej 
Poznań – Piła na przekazanych dział-
kach powstaną gminne przystanki 
i dworce kolejowe, a także parkingi 
samochodowe i rowerowe oraz chod-
niki i skwery. Dotychczasowe budynki 
zostaną wyremontowane i przystoso-
wane do obsługi podróżnych.

- Porozumienie sierpniowe stanowi 

dopiero początek dłuższego procesu 
– zastrzega w rozmowie z nami wójt 
Grzegorz Wojtera.

Wszystkie nieruchomości z wy-
jątkiem dworca w Złotnikach zostaną 
przekazane gminie już w 2015 roku. 
Natomiast budynek stacji w Złotni-
kach wraz z całą działką (sięgającą aż 
do ulicy Łagiewnickiej) – ze względu 
na dużą wartość nieruchomości – 
będziemy mogli przejąć dopiero po 
wyrażeniu na to zgody przez mini-
stra infrastruktury. Może to nastąpić 
w roku 2016.

Krzysztof Ulanowski fot
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Państwo Okupniak i Kuciatyccy doskonale czują się w Chludowie

„Krakowiaczek jeden...” Dożynkowy chleb w doborowej obstawie... 

Orkiestra w pełnej gotowości bojowej Nauka krakowiaka 

Liliana Tarnowska, choreograf Zespołu
Pieśni i Tańca „Chludowianie” (pierwsza z lewej), 

przygotowała dla gości dożynek wiele niespodzianek

Dziewczęta z chorwackiej grupy „Sijač” przepięknie 
prezentowały się w strojach ludowych

Tancerze z chorwackiej grupy „Sijač” 
podziwiają polskie tańce ludowe 5-letnia Malwinka na tle dożynkowych wieńców 
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Nowe parkingi 
dla mieszkanców 
Osiedla 
Poziomkowego 
i okolic

Stanie się to możliwe po uchwale-
niu miejscowego planu zagospodaro-
wania przestrzennego, obejmującego 
teren po hurtowni firmy PepsiCo oraz 
przyległe ulice, w tym Truskawkową 
i Jeżynową. 

W planie tym, w celu utworzenia 
parkingów, przewidziano poszerzenie 
ulic Truskawkowej  i Jeżynowej o ok. 5 
metrów od strony terenu PepsiCo, co 
umożliwi parkowanie samochodów 
prostopadle do jezdni.

Koncepcja taka mogła powstać 
w wyniku kompromisu w sprawie za-
budowy terenu po hurtowni zgodnie 
z oczekiwaniami firmy PepsiCo, czyli 
pod usługi z dopuszczeniem maga-
zynów i składów,   oraz uwzględnienia 
potrzeb „parkingowych” mieszkańców 
Osiedla Poziomkowego i okolic. 

Nowe parkingi zapewnią większy 
komfort dla zmotoryzowanych mieszkań-
ców tego osiedla, zapewnią też udrożnie-
nie osiedlowych uliczek, a tym samym 
lepszą obsługę przez pojazdy służb po-
rządkowych, pogotowie ratunkowe czy 
straż pożarną.

Uchwalenie planu zagospodaro-
wania przestrzennego przewidywane 
jest na początku przyszłego roku. Po 
wejściu planu w życie zostaną pod-
jęte, przez Wójta Gminy, postępowa-
nia administracyjne, mające na celu 
wydzielenie terenu „parkingowego” 
i przejęcie tego terenu od firmy Pep-
siCo na rzecz Gminy Suchy Las.

1. Adres nieruchomości GOLĘCZEWO  

2. Oznaczenie geodezyjne
oraz cena wywoławcza
nieruchomości

Obręb Golęczewo, arkusz mapy 1, KW PO1P/00076805/0
Działka: 
nr 425/28 o pow. 0,3018 ha, nr 425/29 o pow. 0,3089 ha,
nr 425/30 o pow. 0,3034 ha, nr 425/31 o pow. 0,5001 ha,
nr 425/32 o pow. 0,5003 ha, nr 425/33 o pow. 0,5004 ha,
nr 425/35 o pow. 0,2916 ha, nr 425/39 o pow. 0,0964 ha.
Razem     2,8029ha    

3. Opis nieruchomości Położenie: Przedmiotowa nieruchomość położona jest w południowej, 
mniej zurbanizowanej części miejscowości Golęczewo, w strefie gospo-
darczej miejscowości, pomiędzy drogą krajową nr 11 a torami kolejowymi, 
w pobliżu węzła komunikacyjnego Złotkowo. Teren o zróżnicowanej rzeź-
bie, niezabudowany, nieogrodzony, niezagospodarowany, porośnięty tra-
wą. Bezpośredni dojazd od wschodu drogą asfaltową równoległą do drogi 
krajowej nr 11 (w odległości ok. 25 m). 
Sąsiedztwo: tereny niezabudowane, grunty rolne, droga ekspresowa S-11, 
lasy, tor kolejowy Poznań - Piła 
Uzbrojenie: brak
Teren długości  256 m (wzdłuż frontu działek za trójkątem widoczności) i dłu-
gości na tyłach działek 236 m, szerokość od drogi krajowej nr 11 - 91 m, a od 
torów 133 m. 

4. Przeznaczenie w planie 
zagospodarowania 
przestrzennego, sposób  
zagospodarowania

Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego Golę-
czewo – Wschód zatwierdzonego uchwałą Nr XXXI/297/13 z dnia 28 lutego 
2013r. (Dz.Urz. woj. Wlkp. z dnia 4 kwietnia 2013r. poz. 2626 ), ww. działki 
przeznaczone są pod tereny obiektów produkcyjnych, składów i magazy-
nów oraz tereny zabudowy usługowej (oznaczenie na rysunku planu 12 
P/U). W niewielkiej pomijalnie małej części działka nr 425/32 przeznaczona 
jest pod komunikację drogową publiczną (trójkąt widoczności). Plan ten 
dopuszcza lokalizację obiektów produkcyjnych, składów, magazynów, 
budynków usługowych, budynków garażowych, gospodarczych, garażo-
wo-gospodarczych, portierni. Wysokość budynków do 12m. Powierzchnia 
zabudowy do 50% powierzchni działki. Obsługa komunikacyjna projek-
towanymi drogami z węzła Złotkowskiego - drogi ekspresowej S-11. Plan 
przewiduje zakaz prowadzenia działalności gospodarczej polegającej na 
odzysku i unieszkodliwianiu odpadów, w tym ich składowania, przeładun-
ku oraz na zbieraniu odpadów. 

5. Forma odstąpienia Sprzedaż w trybie przetargu ustnego nieograniczonego.
Warunki przetargu podane zostaną w odrębnym ogłoszeniu.

6. Cena wywoławcza 
i termin płatności 

Cena wywoławcza nieruchomości o łącznej powierzchni 2,8029 ha wynosi 
3.375.000,00 zł (słownie trzy miliony trzysta siedemdziesiąt pięć tysięcy 
złotych) + 23 % VAT. Cena sprzedaży podlega zapłacie nie później niż do 
dnia zawarcia aktu notarialnego.

7. Termin złożenia 
wniosku przez osoby, 
którym przysługuje 
pierwszeństwo w 
nabyciu nieruchomości

Termin do złożenia wniosku przez osoby, którym przysługuje pierwszeń-
stwo w nabyciu nieruchomości na podstawie art. 34 ust. 1 pkt  1 i 2 ustawy 
z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce nieruchomościami (Dz.U. z 2010r. Nr 
102, poz. 651 ze zm.) upływa z dniem  22 października  2014r.

8. Informacje dodatkowe Nabywca ponosi koszty notarialne i sądowe.

W niedalekiej przyszłości 
mieszkańcy Osiedla Poziom-
kowego i okolic będą mogli 
korzystać z ponad 100 no-
wych miejsc postojowych, 
które zostaną wybudowane 
wzdłuż poszerzonych ulic 
Truskawkowej i Jeżynowej. 

Wykaz nieruchomości stanowiących  własność Gminy Suchy Las
przeznaczonych do sprzedaży w trybie przetargu ustnego nieograniczonego

1. Adres nieruchomości ZŁOTNIKI     

2. Oznaczenie geodezyjne
oraz cena wywoławcza
nieruchomości

Obręb ZŁOTNIKI, arkusz mapy  2,     
Działka               Powierzchnia      KW Nr  
nr 329/5             0,08.38 ha             PO1P/00294217/5 

3. Opis nieruchomości Położenie: działka położona w Złotnikach  pomiędzy ulicą Złotnicą a ulicą 
Słoneczną.
Sąsiedztwo: bezpośrednie sąsiedztwo tereny niezabudowane, w pobliżu 
zabudowa usługowa oraz w dalszej odległości zabudowa mieszkaniowa
Uzbrojenie: W zasięgu (w utwardzonej ulicy Słonecznej ) znajduje się sieć 
wodociągowa, kanalizacyjna i deszczowa, energetyczna i teletechniczna. 
Działka o wydłużonym kształcie długości 325,53 m i szerokości  od 1- 4 m.
Działka nr 329/5 wydzielona została z pasa drogowego, jako zbędna część 
drogi.
Na części działki znajduje się ogrodzenie z siatki i ogrodzenie z kamienia 
oraz drzewa i krzewy w ilości 44 szt.   

4. Przeznaczenie w planie 
zagospodarowania 
przestrzennego, sposób  
zagospodarowania

Działka nr 329/5 leży w obszarze miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego, który z dniem 1.01. 1995r. utracił moc. W chwili obecnej  
brak jest miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.    

5. Forma odstąpienia Sprzedaż  własności w trybie przetargu ustnego nieograniczonego.  
Warunki przetargu podane zostaną w odrębnym ogłoszeniu.

6. Cena wywoławcza 
nieruchomości

83.015,00 zł (słownie: osiemdziesiąt trzy tysiące piętnaście złotych).  
Nieruchomość zwolniona z podatku VAT -  art. 43 ust. 1. 
Cena wywoławcza nieruchomości ustalona została w oparciu o wycenę 
rzeczoznawcy majątkowego.   

7. Termin płatności Cena nieruchomości podlega zapłacie nie później niż do dnia zawarcia aktu 
notarialnego.

8. Termin złożenia 
wniosku przez osoby, 
którym przysługuje 
pierwszeństwo w 
nabyciu nieruchomości

Termin do złożenia wniosku przez osoby, którym przysługuje pierw-
szeństwo w nabyciu nieruchomości na podstawie art. 34 ust. 1 pkt1 
i 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce nieruchomościami 
(Dz.U. z 2014r. N poz.518) upływa z dniem  21 października  2014r.

9. Informacje dodatkowe Nabywca ponosi koszty notarialne i sądowe, które określi notariusz.

Lokalna Agencja Rozwoju 
Gospodarczego Gminy 
Suchy Las zachęca polskich 
transportowców do współpracy
Prawie 500 osób z branży transportowej  reprezentują-
cych właścicieli firm i menedżerów zajmujących się trans-
portem, spedycją oraz  logistyką wzięło udział w ogól-
nopolskiej konferencji „Praktyczne aspekty zarządzania 
transportem”, zorganizowanej 11 września przez redakcję 
czasopisma Transport Manager w poznańskim hotelu 
Novotel Centrum.

Zaproszeni na konferencję 
prelegenci – prawnicy, ekono-
miści, prezesi spółek mówili m.in. 
o stale zmieniających się prze-
pisach prawnych i finansowych 
oraz o obowiązujących aktualnie  
przepisach dotyczących trans-
portu obowiązujących w Niem-
czech.  Nie zabrakło również pre-
lekcji dotyczących najnowszych 

tematów, głównie  związanych 
z zagrożeniem dla polskiego 
transportu spowodowanym ro-
syjskim embargiem.   

Licznie zgromadzeni me-
nedżerowie transportu dzielili 
się własnymi doświadczeniami 
ze swoimi kolegami po fachu, 
a goście otrzymali solidną daw-
kę praktycznej i aktualnej wie-

dzy, niezbędnej w codziennym 
prowadzeniu firmy transpor-
towej. Na konferencji Lokalna 
Agencja Rozwoju Gospodarcze-
go wspólnie z Gminą Suchy Las 
reprezentowaną przez doradcę 
Wójta - pana Janusza Kobesz-
ko -  przedstawiła prelekcję 
zatytułowaną „Wirtualne biuro  
i jeden z najniższych podatków 
od środków transportu – czyli 
samorządowe przyciąganie in-
westorów”.

Zaprezentowaliśmy gościom 
stawki podatkowe obowiązują-
ce w naszej Gminie oraz usługę 
Wirtualnego Biura. Główna za-
chętą dla inwestorów transpor-
towo-logistycznych stosowaną 
w Gminie Suchy Las jest najniż-
sza dopuszczalna w Polsce staw-
ka podatku od środków trans-
portu. Za samochód ciężarowy 
o trzech osiach zawieszonych 
pneumatycznie i dopuszczalnej 
masie całkowitej nie mniejszej 
niż 25 t trzeba zapłacić w tej 
gminie rocznie 992 zł.

Ponadto omówiliśmy  moż-
liwości rejestracji i prowadzenia 
działalności na terenie gminy 
Suchy Las. Aby ułatwić prowa-
dzenie działalności gospodarczej 
spółkom oraz osobom fizycznym 
utworzyliśmy w siedzibie spółki 
LARG przy ul. Obornickiej 117 Wir-
tualne Biuro – LargOffice. Spółki 

i firmy transportowe, które zare-
jestrują działalność na naszym 
adresie mają możliwość rejestro-
wania środków transportu, które 
objęte są minimalnymi stawkami 
podatkowymi.  

Poinformowaliśmy również, 
że do końca 2014 r. ma zostać 
ukończony, biegnący przez te-
ren gminy Suchy Las, północny 
odcinek autostradowej obwod-
nicy Poznania. Sprzęgnie to 
atrakcyjne obszary inwestycyj-
ne dla firm transportowych i lo-
gistycznych z europejską siecią 
autostrad. 

Oprócz możliwości wysłu-
chania wielu ciekawych  prelek-
cji   goście mieli okazję nawiązać 
nowe kontakty, porozmawiać, 
powymieniać doświadczenia 
podczas przerw kawowych oraz 
panelu dyskusyjnego, który 
kończył późnym popołudniem 
konferencję. Wg opinii uczestni-
ków nasze prezentacje spotkały 
się z dużym zainteresowaniem, 
a w trakcie prowadzonych roz-
mów nawiązaliśmy wiele kon-
taktów i otrzymaliśmy oferty 
współpracy ze strony przewoź-
ników z terenu całego kraju. 

Jakub Malendowski
Prezes Zarządu LARG Sp. z o.o.
ul. Obornicka 117
62-002 Suchy Las

KOmUNIKAT
zaproszenie na spotkanie

Wójt Gminy Suchy Las 

zaprasza mieszkańców
Osiedla Suchy Las, Osiedla Grzybowego 

oraz Sołectwa Jelonek,

na spotkanie dotyczące  
zamiaru wprowadzenia zmian w organizacji ruchu  

na terenie Gminy Suchy Las  
w obszarach, które Państwo zamieszkują.

miejsce: Centrum  Kultury i Biblioteka 
Publiczna - ul. Szkolna 16, Suchy Las

Termin: piątek 15 października 2014 r. godz. 1800.
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Najistotniejsze były przesłanki fi-
nansowe, ponieważ stawianie szkoły 
w szczerym polu to ogromne koszty 
uzbrojenia i infrastruktury, czego 
w Złotnikach można byłoby uniknąć. 
Poza tym zlokalizowanie szkoły w Złot-
nikach to rozwiązanie tańsze ze wzglę-
du na różnicę w cenie gruntów. Bilans 
wynikający ze sprzedaży gminnego 
gruntu przy ulicy Fortecznej w Suchym 
Lesie i zakup gruntu w Złotnikach byłby 
korzystny finansowo. Podnoszono też 
koszty związane z dowozem uczniów 
do szkoły, a także argumenty natury 
przestrzennej - lokalizacja w Złotni-
kach zakładałaby powstanie szkoły 

w połowie drogi pomiędzy miejsco-
wościami, w których działają już szkoły 
podstawowe, tj. między Golęczewem 
a Suchym Lasem. Takie rozwiązanie 
ograniczyłoby ruch lokalny w godzi-
nach szczytu w całej gminie, zwłaszcza 
na Osiedlu Grzybowym. 

Bardzo istotne były też argumen-
ty społeczne. Szkoła w Złotnikach 
pełniłaby rolę ośrodka rozwoju całej 
miejscowości. Poza tym mogłaby tam 
powstać wreszcie baza sportowo-re-
kreacyjna z boiskiem do piłki nożnej 
o właściwych rozmiarach. Warto przy 
okazji przypomnieć, że rozmiar no-
wego boiska zbudowanego przy ulicy 
Fortecznej jest przez środowisko pił-
karskie ustawicznie kwestionowany. 

Decyzja o budowie szkoły w Su-
chym Lesie nie znajdowała też uzasad-
niania w wymiarze demograficznym. 
Począwszy od roku 2018 liczebność 
dzieci w Suchym Lesie w przedziale 
wiekowym 3 - 15 lat będzie syste-
matycznie spadała, natomiast ilość 
dzieci w Złotnikach będzie z każdym 
rokiem gwałtownie wzrastać. Nowa 
szkoła w Złotnikach to również mniej 
uczniów w przeciążonej szkole sucho-

leskiej, a więc znacząca poprawa wa-
runków nauczania w tej szkole.

Po zaprezentowaniu powyższych 
argumentów poproszono Wójta 
o przeprowadzenie w tej sprawie 
konsultacji społecznych. Niestety do 
wyborów samorządowych było wte-
dy jeszcze daleko, więc wójt Grzegorz 
Wojtera bez „zbędnych ceregieli” od-
powiedział, że żadnych konsultacji 
z mieszkańcami w tej sprawie prowa-
dzał nie będzie. Tak więc władza wie 
lepiej, czego potrzeba mieszkańcom 
Złotnik, Złotkowa i Jelonka.

Podczas sesji Rady Gminy Suchy 
Las w listopadzie 2012 r. doszło do 
głosowania, gdzie w końcu szkoła ma 
powstać. Komisja Oświaty, której 
przewodniczy radny Krzysztof Pilas,  
jednoznacznie opowiedziała się za 
lokalizacją szkoły w Złotnikach. Tym-
czasem w prologu,  jak się wydaje wcze-
śniej przygotowanego przedstawienia, 
wystąpił wójt Grzegorz Wojtera i po-
informował zebranych, że pod szkołę 
w Złotnikach potrzeba zaledwie 1,5 ha 
gruntu, a „firma SKANSKA sprzeda 
teren na korzystnych zasadach tylko 
i wyłącznie w całości”, czyli całe 10 ha. 
Dodał jednak, że informacji tej nie po-
siada na piśmie, co w żaden sposób nie 
przeszkodziło przewodniczącemu, po 
krótkiej jak na wagę sprawy dyskusji, 
zarządzić stosowne głosowanie. Za 
umiejscowieniem szkoły w Złotnikach 
głosowali jedynie wszyscy radni nie-
zależni. Przeciwnego zdania byli radni 
klubu „Zgoda i rozwój”.  Na uwagę 
szczególną zasługuje kuriozalna posta-
wa radnych: Grzegorza Rewersa (radny 
m. in. Złotnik Osiedla) oraz Andrzeja 

Rakowskiego (radny m. in. Złotnik 
Wsi), którzy z ogromną determinacją 
i zaangażowaniem, wykazując niemałą 
gorliwość, wystąpili w tak ważnej kwe-
stii przeciwko ludziom, którzy im zaufa-
li i ich wybrali, czyli przeciwko swoim 
wyborcom. Polityka wzięła górę nad 
przyzwoitością i lojalnością?

Nie minęły nawet 2 lata i okazało 
się, że lokalny inwestor bez proble-
mu kupuje jednak część tego ponoć 

„niepodzielnego” terenu i zamierza 
wybudować tam wielkie osiedle, do-
celowo pewnie na 2.500 ludzi. Tak 
gwałtowny proces urbanizacji, dzięki 
polityce wójta i radnych ugrupowania 

„Zgoda i Rozwój”, będzie się dokony-
wał w warunkach braku jakiejkolwiek 
infrastruktury oświatowej na terenie 
osiedla. Niestety problemu nie rozwią-
że nowobudowana szkoła w Suchym 
Lesie, ponieważ będzie zbyt mała, 
żeby przyjąć dzieci z nowego osiedla 
w Złotnikach. Już dziś słychać głosy, 
że wkrótce obiekt ten pójdzie „pod 
młotek”, czyli na sprzedaż.

Szacuje się, że cała ta chybiona inwe-
stycja (z boiskiem oraz infrastrukturą) 
będzie sucholeskich podatników kosz-
towała prawie 40 mln zł. Budżet Suche-
go Lasu przedstawia się katastroficznie, 
w związku z tym znaleziono bardzo 
niekorzystny dla mieszkańców spo-
sób sfinansowania inwestycji poprzez 
tzw. partnerstwo publiczno - prywat-
ne. Efektem tej przedziwnej koncepcji 
będzie to, że sucholescy podatnicy za-
kończą spłatę szkoły, kiedy pierwsza-
cy skończą studia, czyli po 15 latach. 
Szkołę znacznie większą w Rokietnicy 
zbudowano za 8,4 mln. zł, w tym 50 

% środków pozyskano z Unii Euro-
pejskiej. Rokietnica to jednak gmina 
racjonalnie gospodarująca finansami, 
a więc może prowadzić inwestycje 
w normalny sposób.

Najbardziej bulwersująca w tej 
całej sprawie nie jest jednak sama 
decyzja o lokalizacji szkoły w tym 
czy innym miejscu, ale sposób jej 
podejmowania, przejawiający się 
w totalnym lekceważeniu woli i aspi-
racji mieszkańców, ale za to podszyty 
bezwzględną kalkulacją polityczną.

Jedno jest jednak pewne, „Gaze-
ta Sucholeska” ogłosi kolejny sukces. 
Na miesiąc przed wyborami będą: 

„Kwiaty, krawaty, pompa i puc (...) 
wrzaski, oklaski, Pan Prezes Pan 
Wódz (...) kwiaty dla niego, przemo-
wy dla czerni, Wódz a za Wodzem....” 
no właśnie, kto jeszcze pamięta, jak 
ta pieśń się kończyła?

(-) Michał Przybylski
Przewodniczący Zarządu Osiedla

ZŁOTNIKI – OSIEDLE
Stowarzyszenie Mój Suchy Las

Choć współcześnie dożynki kojarzo-
ne są przede wszystkim z zabawą i roz-
rywką, równie istotny jest ich aspekt ob-
rzędowy. Zwyczaje związane ze świętem 
plonów są niezwykłym, barwnym wi-
dowiskiem, które nie tylko wskazuje na 
związki z przeszłością, ale także spełnia 
funkcje integracyjne. Nic więc dziwnego, 
że imprezy dożynkowe licznie gromadzą 
mieszkańców okolicznych miejscowo-
ści, a w spotkaniach chętnie uczestniczą 
również władze powiatu poznańskiego. 

Zygmunt Jeżewski, członek zarządu 
powiatu w Poznaniu, odwiedził w tym 
roku Rokietnicę i Dopiewo. Tomasz 
Łubiński, wicestarosta poznański – 
rodzinny Buk, Dopiewo i Swarzędz. 
Z mieszkańcami gmin Czerwonak, 
Kórnik oraz Tarnowo Podgórne świę-
tował natomiast starosta poznański. 
Jan Grabkowski dziękował rolnikom 
nie tylko za trud związany ze specyfiką 
ich pracy, ale także za to, że z sukcesami 
podejmują starania, by polskie rolnic-
two było coraz bardziej nowoczesne 
i konkurencyjne. Takie spotkania to 
doskonała okazja, by zauważyć rolę, 
jaką spełnia w procesach modernizacyj-
nych samorząd terytorialny. Refleksje 
starosty dotyczyły zatem podejmowa-
nych przez Powiat inicjatyw lokalnych 
i regionalnych, a także korzyści, jakie 
wynikają z coraz ściślejszej współpracy 
różnych jednostek samorządowych.

Obchodom dożynek w powiecie 
poznańskim towarzyszył oczywiście 
bogaty ceremoniał, a także program ar-
tystyczno-rozrywkowy. Każda z gmin  
przygotowała liczne atrakcje tak dla 
dzieci, jak i dorosłych. Odbyły się mię-
dzy innymi występy artystyczne, po-
kazy oraz konkursy, gry i zabawy.

Karolina Korcz, 
Gabinet Starosty

CZYTELNICY LISTY PISZĄ  

Stypendia i nagrody dla 
uczniów szkół powiatowych
Powiat poznański podejmuje nieustannie działania mające 
na celu wspieranie zarówno ambicji edukacyjnych młodych 
ludzi, jak i wyrównywanie ich szans edukacyjnych. Jak co 
roku, zapraszamy do składania wniosków na stypendia rady 
powiatu w Poznaniu na rok szkolny 2014/2015.

O stypendium ubiegać się mogą 
uczniowie prowadzonych przez powiat 
poznański szkół ponadgimnazjalnych, 
w których nauka kończy się egzaminem 
maturalnym oraz uczniowie gimnazjów 
także prowadzonych przez powiat. Wa-
runkiem koniecznym do otrzymywa-
nia stypendium jest uzyskanie w po-
przednim roku nauki  średniej ocen 
równej co najmniej 5,0. Stypendium 
przyznawane jest na okres roku szkol-
nego, liczonego od września do czerwca, 
w kwocie 250 zł netto miesięcznie.

Istnieje również możliwość złożenia 
wniosków o  przyznanie Nagrody Staro-
sty Poznańskiego dla uczniów. Nagrodę 
starosty za wybitne osiągnięcia można 
otrzymać w jednej z poniższych kategorii: 
a) uczeń szkoły (prowadzonej przez 

powiat poznański), który wykazał się 
wybitnymi osiągnięciami w dziedzi-
nie naukowej, społecznej, kultural-
nej lub innej, w danym lub ubiegłym 
roku szkolnym. Nagrody otrzymują 
laureaci konkursów i olimpiad szcze-
bla krajowego i międzynarodowego.

b) uczeń zasadniczej szkoły zawodowej 
(prowadzonej przez powiat poznań-
ski), który w ostatnim roku szkol-
nym spełnił następujące kryteria:

 uzyskał średnią ocen co  
najmniej 4,25 z przedmiotów 
zawodowych;
 uzyskał ocenę z przedmiotów  
ogólnokształcących 
nie niższą niż 4,0;

 uzyskał wzorową ocenę  
z zachowania;
 nie uzyskał oceny niedostatecznej  
z żadnego z przedmiotów. 

Z wnioskiem o Nagrodę Starosty 
Poznańskiego mogą wystąpić: zaintere-
sowani uczniowie, wychowawcy, dyrek-
torzy, organizacje szkolne i społeczne.

Wnioski o stypendia oraz  nagrody-
składane są do dyrektora szkoły, który 
opiniuje wnioski i przekazuje je do 
starostwa powiatowego w Poznaniu 
w terminie do 30 września (decyduje 
data wpływu do kancelarii ogólnej sta-
rostwa powiatowego w Poznaniu). 

Stypendia Rady Powiatu w Pozna-
niu i Nagrody Starosty Poznańskiego 
przyznawane są w ramach programu 
wspierania edukacji w powiecie poznań-
skim, przyjętego w dniu 27 czerwca 2013 
r. na podstawie Uchwały Nr XXIX/281/
IV/2013 Rady Powiatu w Poznaniu 
w sprawie przyjęcia programu wspierania 
edukacji w powiecie poznańskim oraz 
Uchwały Nr XXIX/282/IV/2013 Rady 
Powiatu w Poznaniu w sprawie uchwale-
nia zasad realizacji programu wspierania 
edukacji w powiecie poznańskim.

Informacje na temat Stypendium 
Rady Powiatu w Poznaniu oraz Nagro-
dy Starosty Poznańskiego dla uczniów 
można uzyskać także w wydziale eduka-
cji starostwa powiatowego w Poznaniu 
pod numerem telefonu:  61 8410 754.

Agnieszka Przybylska, 
Wydział Edukacji

Starosta 
uhonorowany

Wyróżnienie przyznawane jest 
w ramach ogólnopolskiego programu 
„Budujemy Sportową Polskę”. Jego ini-
cjatorem jest Klub Sportowa Polska.

Wszyscy laureaci tytułu zostaną 
uhonorowani dyplomami oraz specjal-
nymi medalami klubu. Wyróżnienia 
zostaną wręczone podczas Gali Spor-
towej Polski, która odbędzie się 9 paź-
dziernika 2014 r. w siedzibie Polskiego 
Komitetu Olimpijskiego w Warszawie.

Tomasz Sikorski,  
Wydział Promocji i Aktywności Społecznej

Święto plonów w powiecie 
poznańskim
W drugiej połowie sierpnia i w pierwszych dniach września 
w wielu gminach powiatu poznańskiego uroczyście świę- 
towano zakończenie żniw. Dożynki, mające tradycje sięga- 
jące czasów przedchrześcijańskich, to nadal jedno z naj-
ważniejszych świąt ludowych, pozwalających na ukazanie 
kulturowego bogactwa wsi.

Jan Grabkowski, starosta 
poznański, decyzją zarządu 
Klubu Sportowa Polska, został 
uhonorowany tytułem „Pa-
sjonat Sportowej Polski 2014 r.

Szkoła na sprzedaż
Po tym, jak w lipcu 2012 r. sucholescy radni zdecydowali 
o budowie nowej szkoły, mieszkańcy Złotnik (tzw. Osiedla 
oraz Złotnik Wsi) podjęli próbę zmiany absurdalnej decyzji 
dotyczącej lokalizacji obiektu. Szkoła w Suchym Lesie w 
okolicy ulicy Fortecznej z wielu względów nie byłaby roz-
wiązaniem właściwym. Przedstawiono argumenty na rzecz 
lokalizacji szkoły w Złotnikach, na terenie firmy SKANSKA 
(teren ten był wtedy oferowany do sprzedaży).
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Przepisy kodeksu cywilnego prze-
widują kilka form w jakich możne on 
zostać sporządzony. Otóż testamenty 
mogą być zwykłe i szczególne. Najpo-
pularniejszymi są testamenty zwykłe. 
Zgodnie z treścią art. 949 § 1 kc spad-
kodawca może sporządzić testament 
w ten sposób, że napisze go w całości pi-
smem ręcznym, podpisze i opatrzy datą. 
Dalej zgodnie z art. 950 kc testament 
może być sporządzony również w for-
mie aktu notarialnego. Stosownie zaś 
do art. 951 § 1 kc spadkodawca może 
sporządzić testament także w ten spo-
sób, że w obecności dwóch świadków 
oświadczy swoją ostatnią wolę ustnie 
wobec wójta (burmistrza, prezydenta 
miasta), starosty, marszałka wojewódz-
twa, sekretarza powiatu albo gminy lub 
kierownika urzędu stanu cywilnego.

Wskazane powyżej formy testa-
mentów zwykłych – holograficzna 
(własnoręczna), notarialna, allogra-
ficzna (oświadczenie wobec wójta 
w obecności świadków) to formy 
testamentów dopuszczalnych, w ja-
kich każda osoba może sporządzić 
testament.

Testamenty szczególne mogą być 
sporządzone tylko w określonych 
okolicznościach, gdy zostały spełnio-
ne dodatkowe przesłanki przewidzia-
ne ustawą tj. mogą zostać sporządzo-
ne gdy istnieje obawa rychłej śmierci 
spadkodawcy oraz niemożliwe lub 
znacznie utrudnione jest sporządze-
nie testamentu zwykłego. 

 Do takich testamentów należy te-
stament ustny. Przy jego sporządzaniu 
ostatnia wola spadkodawcy musi być 
oświadczona w obecności co najmniej 
3 świadków. Oświadczenie spadko-
dawcy musi być spisane w ciągu roku, 
a pismo musi zostać podpisane przez 
spadkodawcę i minimum dwóch 
świadków. W przypadku gdy spisanie 
nie jest możliwe, w ciągu sześciu mie-
sięcy od śmierci spadkodawcy, wola 
spadkobiercy może zostać  potwier-
dzona przed sądem przez świadków. 
Kolejnym szczególnym testamentem  
jest testament podróżny, który  może 
być sporządzony podczas podróży na 
polskim statku morskim lub powietrz-
nym przed dowódcą statku lub jego 
zastępcą. Oświadczenie spadkodawcy 
musi zostać spisane przez dowódcę 
lub jego zastępcę w obecności dwóch 
świadków. Pismo musi zostać podpisa-
ne przez świadków, dowódcę lub jego 
zastępcę oraz spadkodawca jeśli jest 
to możliwe. Kolejnym jest testament 
wojskowy  - przeznaczony dla żołnie-
rzy oraz osób powiązanych z Siłami 
Zbrojnymi. Może być sporządzony 
tylko w czasie mobilizacji lub wojny 
albo przebywania w niewoli.

W praktyce najczęściej stosowa-
ną formą złożenia oświadczenia woli 
o rozporządzeniu majątkiem na wy-
padek śmierci jest testament hologra-
ficzny, czyli testament własnoręczny. 
Uprawnioną do sporządzenia takiego 
testamentu , jest każda osoba fizyczna 
posiadająca pełną zdolność do czyn-
ności prawnych. Oznacza to, że nie 
mogą sporządzać go osoby całkowicie 

lub częściowo ubezwłasnowolnione 
oraz osoby niepełnoletnie. Osoba 
fizyczna posiadająca pełną zdolność 
do czynności prawnych może sporzą-
dzić testament w dowolnie wybranej 
chwili. Ważne jest przede wszystkim 
to aby testament zawierał datę, podpis, 
a przede wszystkim został sporządzo-
ny własnoręcznie (nie wolno napisać 
testamentu np. na komputerze i tylko 
go podpisać – będzie nieważny!!!!). 
Natomiast sama treść testamentu bę-
dzie stanowić dobrowolne i świadome 
rozporządzenie spadkiem testatora, 
które przede wszystkim wyrażało bę-
dzie jego ostatnią wolę. 

Obecnie coraz częściej spadko-
dawcy decydują się na sporządzenie te-
stamentu w formie aktu notarialnego. 
Tendencję tę należy uznać za prawi-
dłową, ponieważ testament notarialny, 
w porównaniu z innymi, ma bardzo 
wiele zalet. Po pierwsze, forma ta 
sprzyja realizacji ostatniej woli zmarłe-
go. Już przy formułowaniu rozrządzeń 
spadkodawca uzyskuje pomoc profe-
sjonalisty (notariusza), co pozwoli mu 
uniknąć nieporozumień w zakresie 
skutków prawnych, jakie dokonane 
przez niego dyspozycje wywrą po jego 
śmierci. Ponadto, notariusz zadba, aby 
akt ostatniej woli pod względem for-
malnym był prawidłowy. Po drugie, 
notariusz przechowuje testament, co 
gwarantuje, że po śmierci spadkodaw-
cy nie zostanie on zniszczony przez 
niezadowolonego spadkobiercę (albo 
raczej osobę wyłączoną od dziedzicze-
nia). Niemożliwe też będzie przerabia-
nie czy podrabianie tego testamentu. 

Jednocześnie znacznie maleją szanse 
na podważenie testamentu przez któ-
regoś ze spadkobierców np. z powodu 
zarzutu, że testator nie był w pełni 
władz umysłowych w trakcie jego spi-
sywania. Po trzecie, testament nota-
rialny ma moc dowodową dokumentu 
urzędowego (art. 244 KPC). Po czwar-
te, testament notarialny dostępny jest 
dla szerszej grupy testatorów (spadko-
dawców), bo mogą go sporządzić osoby 
niepełnosprawne (np. niemówiące czy 
niesłyszące), ale też niepiśmienni. Po 
piąte, wyłącznie w testamencie nota-
rialnym można ustanowić zapisy win-
dykacyjne (art. 9811 § 1 KC). Jednak 
poza samymi jego zaletami, należy 
wskazać, iż sporządzenie testamentu 
notarialnego nie jest czynnością bez-
płatną w przeciwieństwie do sporzą-
dzenia testamentu własnoręcznego. 
Notariusz za jego sporządzenie nalicza 
koszty. Jednakże względem korzyści 
jakie niesie ze sobą forma notarialna 
testamentu – koszty nie są wysokie 
i wynoszą od około 100 zł.

W 2011 roku Krajowa Rada Nota-
rialna utworzyła elektroniczny rejestr 
tzw. Krajowy Rejestr Testamentów. 
Rejestr ten zawiera informacje o za-
rejestrowanych testamentach, nie za-
wiera jednak treści samych testamen-
tu. Rejestr ma charakter dobrowolny 
tzn. rejestracja testamentu następuje 
na wniosek testatora po złożeniu te-
stamentu u notariusza. Poszukiwanie 
testamentu w rejestrze jest możliwe 
po śmierci testatora, po okazaniu aktu 
zgonu testatora. Warto w tym miejscu 
umieścić swój testament co zwiększa 
szansę, iż dotrze do właściwych osób.

Podsumowując przepisy prawa nie 
przewidują, aby któraś z powyższych 
form sporządzenia testamentu była 
formą ważniejszą. Kodeks cywilny 
traktuje testamenty w sposób jednako-
wy. Jednak sporządzenie testamentu 
w formie aktu notarialnego pod okiem 
profesjonalisty zawsze daje pewność, 
że został sporządzony on w sposób 
prawidłowy i skuteczny.  Tym bardziej, 
gdy chcemy zadysponować majątkiem 
o większej wartości.

PRAWNIK RADZI / REKLAmA

Testamenty. Jaką formę testamentu 
wybrać i jak go przygotować?
Każdy z nas w pewnym momencie swojego życia zacznie się zastanowić co po sobie po-
zostawi. W to pytanie wpisuje się kwestia majątku jaki pozostawimy naszym najbliższym. 
Osoba  żyjąca chcąc rozporządzić swoim majątkiem na wypadek śmierci powinna sporzą-
dzić testament.

SPECJALISTA
GINEKOLOG - POŁOŻNIK
dr Karolina Chmaj-Wierzchowska

zaprasza do gabinetu ginekologicznego
ul. Rubież 14b / 54, Poznań (Naramowice)

tel. 600 11 66 76

WYNAJMĘ 
lokal  

biurowo-handlowy 
około 50 m2 

w okolicach Piątkowa  
ul. Obornicka 
lub Podolany

Numer kontaktowy 
507 054 088 lub 

61 865 74 44

11 listopada obchodzony jest 
w Polsce Narodowy Dzień Niepod-
ległości  - by podkreślić wyjątkowość 
tego święta zapraszamy na koncert 
Poznańskiego Kwintetu Akordeono-
wego, który odbędzie się w sali wido-
wiskowej sucholeskiego Centrum 
Kultury i Biblioteki Publicznej. Począ-
tek koncertu: godz. 17.00.

Poznański Kwintet Akordeonowy 
działający od ponad 30 lat prezentuje naj-
wyższy poziom artystyczny. Zespół ten 
założony przez Profesora Henryka Krze-
mińskiego,  wykładowcy  klasy akorde-
onu   Akademii   Muzycznej   im. Ignacego 
Jana Paderewskiego w Poznaniu, demon-
struje wspaniałe wyczucie form wykony-

wanych utworów oraz unikalną zdolność 
precyzyjnej gry zespołowej.

Poznański Kwintet Akordeono-
wy jest jednym z niewielu tego typu 
zespołów istniejących na świecie. Od 
początku istnienia setki koncertów 
zarówno w kraju, jak również na es-
tradach Europy, m.in.: Danii, Szwecji, 
Niemiec, Belgii, Holandii, Francji 
dokonując  nagrań  radiowych i  tele-
wizyjnych  w  Polsce,  Szwecji i Francji. 
Był też wielokrotnie nagradzany m.in. 
został laureatem GRAND PRIX Mię-
dzynarodowego Konkursu Zespołów 
Kameralnych  w Paryżu.
Bilety w cenie 10,- zł można zakupić 
w CKiBP od 15 października.

Koncert Niepodległości

„Seks dla opornych”
„Seks dla opornych” jest spektaklem, 

który z wielkim powodzeniem grany jest 
w Centrum Kultury i Bibliotece Publicznej 
w Suchym Lesie już ponad rok i niezmien-
nie cieszy się powodzeniem widzów. Obej-
rzało go blisko 4 tys. osób. Tak duża  „oglą-
dalność”, to zasługa znakomitych aktorów: 
Marii Pakulnis i Mirosława Kropielnickie-
go, a także doskonałej reżyserii Bożeny Bo-
rowskiej. Nie można pominąć scenografa, 
a jest nim p. Ewa  Strebejko - Hryniewicz,  
która świetnie poradziła sobie z adaptacją 
naszej sceny do celów spektaklu.

W listopadzie zapraszamy na kolejne 
spotkanie z Alice i Henrym, małżeństwem 
z dwudziestoparoletnim stażem wiodą-
cym zwyczajne, pracowite, wręcz banal-
ne życie. Pragnąc i ożywić swój związek 
i obudzić dawną namiętność wybrali się 
na weekend do  ekskluzywnego hotelu 
z podręcznikiem Seks dla opornych. Co 
z tego wynikło, trzeba zobaczyć. Będzie 
emocjonująco, burzliwie, śmiesznie i za-
razem gorzko, jak to w małżeństwie bywa. 
Znakomita sztuka i świetnie zagrana.

Nie widziałeś – koniecznie przyjdź! 
Zdziwisz się rozpoznając w postaciach 
bohaterów sztuki siebie i swojego partne-

ra. Widziałeś – przyjdź tym bardziej! Już 
wiesz, że to spektakl, który rozśmiesza, 
wzrusza i dodaje pozytywnej energii! Za-
praszamy 15 listopada o godz. 18.00 do 
Sali Widowiskowej CKiBP.

Bilety  w cenie 50/40 zł do nabycia 
w sekretariacie CKiBP w Suchym Lesie 
(poniedziałek-piątek godz. 8.30-16.30) 
oraz na stronie www.bilety24.pl. Bilet gru-
powy (powyżej10 os.) w promocyjnej ce-
nie: normalny 40 zł oraz ulgowy 30 zł.
Rezerwacja: tel. 612 500 400, e-mail: 
kontakt@osrodekkultury.pl

Ucha nadstawiam, słucham jak 
gra… Muzyka z jabłkiem w tle

1 października jest dniem ważnym 
– rozpoczyna się sezon zajęć edukacyjno-

artystycznych w Centrum Kultury i Bi-
bliotece Publicznej, ale także obchodzone 
są bardziej globalne święta: Międzynaro-
dowy Dzień Muzyki, Światowy Dzień 
Uśmiechu czy  Wegetarianizmu. Imieni-
ny obchodzą Teresa i Remigiusz. Każdy 
więc celebrować może święto, które jest 
mu bliższe, a CKiBP połączy te wszystkie 
okazje! No, może nie wszystkie…

Zatem uwaga – tego dnia kierujemy 
się w stronę CKiBP i nadstawiamy ucha. 
Cóż to za dźwięki przebijają się ze zgieł-
ku świata, szumu samochodów, śpiewu 
ptaków, naszych rozmów? To muzyka. 
Przyjdź  i posłuchaj. Już od godzin połu-
dniowych zapraszamy do muzycznych 
przestrzeni Centrum Kultury i Biblioteki. 
Tutaj możemy na korytarzu spotkać mu-

zyka, możemy  zatrzymać się, posłuchać. 
Będzie skrzypcowo, saksofonowo, akorde-
onowo. Ucha nadstawiam, słucham ja gra/
Muzyka we mnie, w muzyce ja, tak śpiewa 
Anna Maria Jopek, ale wszyscy tego dnia 
możemy się tak  poczuć. A do tego nie-
spodzianka – wszędzie  jabłka – polskie 
oczywiście. Z Uśmiechem, ale też na złość 
niektórym… Którym? – każdy wie.

Wieczorem o godz. 17.30, w holu 
CKiBP, znakomity artysta - pianista 
Maciej Markiewicz (www.maciejmar-
kiewicz.pl). Zagra dla wszystkich, którzy 
tego dnia  będą chcieli spotkać się z mu-
zyką. Będzie klasycznie, jazzowo, będzie 
też szalone boogie-woogie. Będzie na 
pewno oryginalnie.

Uczestnictwo we wszystkich atrak-
cjach jest darmowy i często niespodziewa-
ny. Muzyka jest wszędzie – spotkaj się z nią.

O Niedźwiedziu i Czarnej 
Helenie oraz inne niezwykłe 
historie Artura Andrusa
Niewymuszony, inteligentny żart, ogromny dystans do 
siebie i rzeczywistości, celne spostrzeżenia, niesamowicie 
trafne puenty – tak w wielkim skrócie można opisać po-
czynania sceniczne Artura Andrusa. 

Poczynania, które będziemy  mieli 
okazję zobaczyć na żywo 17 paździer-
nika o godz. 19.00, gdy w sali widowi-
skowej Centrum Kultury i Biblioteki 
Publicznej pojawi się wraz z zespołem na 
recitalu kabaretowym.

Artur Andrus to dziennikarz, artysta 
kabaretowy, poeta, autor tekstów piosenek, 
pisarz, piosenkarz, laureat konkursu „Mistrz 
Mowy Polskiej”. Na co dzień redaktor trój-
kowej „Powtórki z rozrywki”, znany i lubiany 
konferansjer różnych spotkań kabareto-
wych, komentator „Szkła kontaktowego”.

Płyta Artura Andrusa „Myśliwiecka”, 
która zawiera takie hity jak: „Piłem w Spale, 
spałem w Pile”, „Ballada o Baronie”, „Niedź-
wiedziu i Czarnej Helenie” i wiele innych 
uzyskała status Podwójnie Platynowej Pły-

ty - oznacza to, że płytę kupiło ponad 60 ty-
sięcy osób ! Andrus, jako jeden z czołowych 
polskich satyryków i artystów kabareto-
wych z tzw. „wyższej półki”, wie doskonale, 
jak rozbawić słuchaczy. To właśnie przede 
wszystkim znakomitymi, pełnymi humoru 
i gier słownych tekstami piosenek uwodzi 
nas „Myśliwiecka”. Utwory m.in. z tej płyty 
usłyszymy na recitalu w Suchym Lesie!

Arturowi Andrusowi towarzyszą muzycy: 
Wojciech Stec – fortepian, gitara, Łukasz Boro-
wiecki – kontrabas, akordeon, Łukasz Popraw-
ski – saksofony, Paweł Żejmo – perkusja.
17 października 2014r., godz. 19.00
Sala widowiskowa Centrum Kultury 
i Biblioteki Publicznej
Ul. Szkolna 16, Suchy Las
Bilety: normalny 50 zł, ulgowy 40 zł

INFORmACJE Z CENTRUm KULTURY

DAM PRACĘ
Pierogarnia "Bumerang"  

Suchy Las - Złotniki, ul. Obornicka 2 
poszukuje 

studenta/ki zaocznego  
na stanowisko kelnera/ki.

Praca od zaraz. 
Informacja w lokalu lub 

nr tel. 61 848 28 49.
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Studio zaprasza wszystkich chęt-
nych na seanse relaksacyjno-zdrowotne, 
treningi personalne oraz treningi w gru-
pach dwu-, trzyosobowych.

Studio Zdrowego Ciała 3D to 
miejsce założone przez dwie kobiety, 
pasjonatki zdrowego stylu życia, fit-
nessu i relaksu.

Właścicielkom przyświeca troska 
o potrzeby drugiego człowieka i chęć po-
mocy w dążeniu do zwiększenia komfor-
tu życia i poprawy samopoczucia.

Chcąc zapewnić najwyższy stan-
dard usług, Studio Zdrowego Ciała 3 
D oferuje zabiegi na Platformie Schu-
manna 3D. Ta innowacyjna metoda 
terapii ma wielostronny, rehabilitacyj-
ny, fitnessowy i profilaktyczny wpływ 
na organizm. Dzięki poziomemu, pra-
woskrętnemu i spiralnemu wzorcowi 
drgań w skali 7,83 Hz, cały układ kost-
ny zostaje delikatnie nastawiony i upo-
rządkowany. Platforma Schumanna 
3D powstała przy wykorzystaniu 
teorii częstotliwości rezonansowych 
niemieckiego naukowca prof. Winfrie-
da Schumanna. Ukierunkowane ćwi-
czenia powodują rozluźnienie mięśni 
i likwidują wszelkie napięcia bólowe. 
Zostaje przywrócony naturalny rytm 
organizmu.

Terapia na platformie to terapia 
dla wszystkich, niezależnie od wieku 
i sprawności fizycznej. Jeden zabieg 

trwa od 30 - 40 minut. Regularne sto-
sowanie Platformy 3D zwiększa sta-
bilność kręgosłupa, likwiduje napię-
cia bólowe, m.in. bóle pleców, karku, 
stawów, migreny, poprawia krążenie, 
normuje przemianę materii, zwięk-
sza ruchomość stawów, kształtuje 
sylwetkę i łagodzi cellulit, rozluźnia 
i relaksuje. 

 Platforma Schumanna jest certy-
fikowanym urządzeniem rehabilita-
cyjnym. Nie wymusza żadnych niena-
turalnych ruchów, co zdarza się przy 
użyciu innych platform wibracyjnych. 
Przyspiesza proces leczenia i powrotu 
do sprawności fizycznej po operacjach 
stawów, kręgosłupa, czy też po różnego 
rodzaju kontuzjach sportowych, reha-
bilituje niedowład mięśni.

Kameralne wnętrze Studia Zdro-
wego Ciała 3D przyciąga spokojem 
i wspaniałą atmosferą. Przy relaksu-
jącej muzyce dopieścisz swoje cia-
ło i umysł. Napijesz się herbaty lub 
aromatycznej kawy. Otoczony opie-
ką, przywitany przez pracowników 
uśmiechem i zabawiony przez nich 
miłą pogawędką, rychło odzyskasz  
siły witalne i energię.

Zadzwoń i umów się na darmową 
wizytę.  Numer telefonu - 791 790 
400 lub 791 790 888, a adres - ul. 
Raczyńskiego 87, 60-465 Poznań.

Śmieci było zresztą więcej. Obok 
zlewozmy waka walała się „galante-
ria” elektryczna – gniazdka, w yłącz-
niki etc.

- Traf chciał, że zaraz potem spo-
tkałem komendanta straży gminnej 
Marka Dłużewskiego i  opowiedzia-
łem mu o moim znalezisku – rela-
cjonuje K rzysztof Pilas. – Obiecał 
zareagować. K ilka dni później po-
szedłem do lasu jeszcze raz. Wpraw-
dzie osprzęt elektryczny zalegał 
w ściółce nadal, ale zlewozmy waka 
już nie było.

Niestety, las przy Borówkowej 
nie jest żadnym wyjątkiem. Podob-
ne dzikie wysypiska można znaleźć 

w lasach i na łąkach w całej Polsce. 
Żeby daleko nie szukać, nielegalne 
śmietnisko znajduje się w sąsiednim 
Poznaniu, w lasku na wysokości ulicy 
Rostworowskiego. Można tam zna-
leźć nawet… karoserię od samocho-
du. W Poznaniu, który przed wojną 
słynął z porządku!

- Ale to przecież w niczym nie 
usprawiedliwia mieszkańców Suche-
go Lasu – podkreśla Krzysztof Pilas. 

– Powiedziałem „Suchego Lasu”, bo 
przecież nikt z daleka tych śmieci 
nie przywiózł. To musiał być któryś 
z moich sąsiadów – podsumowuje 
z goryczą w głosie.

Krzysztof Ulanowski

 Agnieszka Łęcka  tel. 669 69 00 36  e-mail: agnieszka.lecka@sucholeski.eu  NASZE ZDROWIE / REKLAmAWYDARZENIA

SKUTECZNA
REKLAmA
W TWOIm
ZASIĘGU

669 69 00 36

Dla Ciebie

ul. Nektarowa 15
62-002 Suchy Las

Znajdź nas na Facebooku: 
Delikatesy Centrum Suchy Las

Poniedziałek-sobota: 6.00 - 22.00
Niedziela: 8.00 - 20.00

KOMPLEKSOWE  
I EKOLOGICZNE

SPRZĄTANIE
	sprzątanie domów  

i mieszkań 	
po remoncie  
i budowie
 sprzątanie  

biur
tel.  
884 387  288
e -mail:  
agah@mdi.net.pl

Poznaj swojego dzielnicowego

Las to nie jest śmietnik
Krzysztof Pilas, przewodniczący zarządu osiedla Suchy Las, 
wybrał się na grzyby do lasu w okolicy ulicy Szkółkarskiej 
i Borówkowej. Jednak zamiast borowików znalazł tam…  
zlewozmywak.

Sucholeska Policja blisko współpracuje – 
tworząc zespoły interdyscyplinarne –  

z Ośrodkiem Pomocy Społecznej  
w sprawach dotyczących m.in. 

przemocy w rodzinie oraz 
problemów alkoholowych.

STOP PRZEmOCY!  
WIDZISZ – INFORmUJ!  

KOmISARIAT POLICJI  
W SUCHYm LESIE
tel.: (61) 841 30 10 

Telefon interwencyjny, 
czynny non stop

tel. 698 084 696

Aspirant Robert Wójcik
Staż pracy w Policji: 11 lat
Rejon: Suchy Las
tel.: 519 064 710

Sierżant sztabowy Tomasz Muszyński 
Staż pracy w Policji: 15 lat 
Rejon: Złotniki, Jelonek, Złotkowo, Golęczewo 
tel.: 519 064 799 

Młodszy aspirant Szymon Pędzich  
Staż pracy w Policji: 9 lat 
Rejon: Biedrusko, Chludowo, Zielątkowo 
tel.: 519 064 711

Platforma uporządkuje układ
Chcesz poprawić stan swojego zdrowia? Zwiększyć swoją 
sprawność fizyczną? A może po prostu masz ochotę na za-
biegi relaksacyjne i masaż? W każdym z tych przypadków 
odwiedź Studio Zdrowego Ciała 3D.

Ach, co to był za ślub!
W piątkowe popołudnie  

22. 08. 2014 r.  
związek małżeński zawarli  

nasi przyjaciele i sympatycy 
Sucholeskiego Magazynu 

Mieszkańców Gminy -
Paulina Pilas  

i Łukasz Jankowski 
Z tej okazji Młodej Parze 

życzymy szczęścia, wszelkiej 
pomyślności i nieustającej 

miłości oraz realizacji planów
Redakcja
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Niezależni dla Powiatu idą do wyborów
W dniu  9 września 2014 r. w Hotelu Poznańskim w Luboniu, odbyła się konferencja praso-
wa Komitetu Wyborczego Wyborców Niezależni dla Powiatu, w trakcie której przedstawi-
ciele Komitetu poinformowali o swoim starcie w wyborach samorządowych.

Na konferencji prezentowano nie 
tylko podstawowe założenia programo-
we , ale także osoby w sposób bezpośred-
ni odpowiedzialne za przygotowanie 
kampanii. Komitet Wyborczy Wybor-
ców Niezależni dla Powiatu powstał 
na kanwie stowarzyszenia o tej samej 
nazwie. W jego skład wchodzą przed-
stawiciele różnych środowisk, często o 
odmiennych poglądach politycznych, z 
bardzo różnymi pomysłami na powiat 
poznański. Wspólną płaszczyzną dla 
tych wszystkich ludzi jest troska o roz-
wój i przyszłość powiatu. Tak przynaj-

mniej deklarował obecny na konferencji 
Prezes Stowarzyszenia  a jednocześnie 
kandydat do rady powiatu poznańskie-
go Pan Piotr Zalewski. 

„Komitet Wyborczy Wyborców Nie-
zależni dla Powiatu jako jeden z pierw-
szych zarejestrował się w Państwowej Ko-
misji Wyborczej. W zasadzie członkowie 
komitetu zakończyli już konstruowanie 
list wyborczych. Do uzgodnienia pozo-
stają już drobne szczegóły, co nastąpi lada 
dzień. Komitet ze sztabem wyborczym 
na czele jest w zasadzie przygotowany do 
kampanii wyborczej. Mamy już gotowe 

materiały wyborcze , przemyślaną strate-
gię wyborczą i ludzi gotowych do pracy. 
Entuzjazm jest ogromny a tym samy suk-
ces wydaje się w zasięgu ręki” - mówił na 
konferencji Marek Wasiak pełnomocnik 
Komitetu Wyborczego Wyborców Nie-
zależni dla Powiatu.

W trakcie wspomnianej konferencji 
zaprezentowano również niektórych kan-
dydatów, poza wspomnianym Piotrem 
Zalewski obecny był Rafał Marek, kandy-
dat Komitetu w wyborach do sejmiku wo-
jewódzkiego. Rafał Marek nakreślił nie 
tylko wizję rozwoju i modernizacji swojej 
rodzimej gminy Luboń ale przedstawił 
także ogólna koncepcje rozwoju powiatu 
i województwa wielkopolskiego. 

Szansą dla samorządu, dla idei sa-
morządności są gotowi do pracy a jed-
nocześnie znający realia regionu samo-
rządowcy.  „Dlatego Komitet Wyborczy 
Wyborców Niezależni dla Powiatu sta-
wia na sprawdzonych działaczy społecz-

nych i samorządowych. Nie interesują 
nas poglądy polityczne poszczególnych 
kandydatów ale ich wizja i pomysł na 
cały powiat. Jesteśmy niezależni, na tej 
niezależności zależy Nam najbardziej. 
To trywialne, ale nowe inwestycje, nowa 
infrastruktura, to wyzwania i problemy, 
które nie mają barw politycznych.  Jako 
Komitet Wyborczy Wyborców Nieza-
leżni dla Powiatu nie zamierzamy wikłać 
się w rozgrywki polityczne , ale pracować 
dla naszej Małej Ojczyzny „ – powiedział 
na zakończenie konferencji pełnomoc-
nik Komitetu Marek Wasiak. 

Uczestnicy konferencji: 
Piotr Zalewski – prezes Stowarzyszenia 
Niezależni dla Powiatu, kandydat KWW 
Niezależni dla Powiatu do rady powiatu, 
Marek Wasiak – pełnomocnik wybor-
czy Komitetu Wyborczego Wyborców 
Niezależni dla Powiatu, 
Rafał Marek – zastępca burmistrza mia-
sta Lubonia, kandydat Komitetu w wy-
borach do sejmiku wojewódzkiego, 
Michał Tkaczuk – przedstawiciel władz 
Stowarzyszenia, ekspert z zakresu Prawa 
Samorządowego
Agata Urbaniak – dyrektor biura wy-
borczego.
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